
Protokół XLVI Sesji Rady Gminy Kościelisko odbytej w dniu 29 marca 

2023 roku 

 

Przewodniczący  Artur Bukowski  otworzył obrady i przywitał zebranych. 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Artur Bukowski TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

2 Janusz Czernik TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

3 Władysław Długosz TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

4 Mieczysław Dzierzęga TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

5 Piotr Kopeć TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

6 Maciej Krzeptowski NIE • 29.03.2023 09:03 Nieobecny 

7 Małgorzata Lasak TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

8 Ryszard Mądry TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

9 Paweł Michniak TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

12 Krzysztof Pitoń NIE • 29.03.2023 09:03 Nieobecny 

13 Stanisław Staszel TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

14 Adam Tracz NIE • 29.03.2023 09:03 Nieobecny 

15 Wojciech Urbaś TAK • 29.03.2023 09:03 Obecny 

 

Planowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Gminy Kościelisko  

3. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 16 stycznia 2023 roku 

4. Interpelacje i zapytania radnych 

5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok 



6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Statutu Gminy Kościelisko 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania  bezdomności zwierząt w 2023 roku 

8. Podjęcie uchwały w sprawie komunalizacji mienia Skarbu Państwa 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od PKP 

S.A. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie umowy najmu 

nieruchomości gminnej 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-

2040  

13. Sprawy bieżące 

14. Wolne wnioski  

15. Zakończenie obrad 

Przebieg spotkania 

 

1. Prowadzący Artur Bukowski otwarł XLVI Sesję Rady Gminy Kościelisko, stwierdził quorum, i 

poddał jawnemu głosowaniu proponowany porządek obrad 

 

Głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 09:06 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 09:07 



2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 09:07 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 09:07 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 09:07 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 09:06 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 09:07 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 09:06 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 09:06 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 09:07 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 09:07 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 09:07 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 09:06 

 

W wyniku jawnego głosowania porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

 

2. Przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Gminy Kościelisko  

 

Prowadzący Artur Bukowski : „ Radni, którzy byli zobowiązani do przygotowania protokołu, czyli 

Krzysztof Pitoń, Adam Tracz są dzisiaj nieobecni zatem zapytam Radnych, czy zapoznali się i czy 

wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji?” 

Uwag do protokołu nikt nie zgłosił.  

Głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem protokołu XLV Sesji Rady Gminy Kościelisko? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 09:07 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 



Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 09:08 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 09:08 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 09:08 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 09:08 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 09:08 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 09:08 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 09:07 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 09:08 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 09:08 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 09:08 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 09:08 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 09:07 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 16 stycznia 2023 roku 

Wójt Gminy Roman Krupa: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, moje 

sprawozdanie dzisiaj będzie rozpoczęte od podziękowań, które skieruje do Państwa, którzy 

dzisiaj zaszczycili nas swoją obecnością na Sesji Rady Gminy Kościelisko. Planowaliśmy to już od 

dłuższego czasu. Dzisiaj się udało. Miło Was Państwa tutaj wszystkich gościć. Jak wiecie minął 

już rok od rozpoczęcia agresji Rosji na niepodległą Ukrainę. Nowa rzeczywistość przyniosła nam 

wszystkim nowe wyzwania. W tym okresie pamiętamy i mamy je w pamięci wszyscy dobrze. 

Wiele osób w tym mieszkańców Gminy Kościelisko wyraziło głęboką solidarność z narodem 

ukraińskim nie tylko słowem, ale przede wszystkim czynem, włączając się w konkretną pomoc 



potrzebującym, którzy uciekając z zagrożonych terenów, dotarli tutaj do Kościeliska, minął już 

rok, a perspektywa pokoju niestety wciąż jest odległa. Na terenie naszej Gminy ciągle przebywa 

kilkuset obywateli Ukrainy. W tej chwili szacujemy, że jest to około 300 obywateli. 

Nieprzerwanie od początku konfliktu działa u nas punkt wsparcia dla obywateli Ukrainy i wciąż 

trafiają do niego ludzie, którzy tej pomocy potrzebują. Jest to ostatni punkt, który działa na 

terenie. Myślę, że to też stanowi o sile tej pomocy, o której też za chwilę jeszcze powiem. 

Dlatego składając dzisiaj podziękowania wszystkim, to chciałem wyraźnie podkreślić, którzy nie 

szczędzili swojego czasu i serca, by wesprzeć tych, którzy musieli porzucić swoją ojczyznę i dom 

rodzinny. Zacznę od osób, dzięki którym punkt wsparcia na rzecz obywateli Ukrainy nadal działa. 

Pozwólcie, że najpierw wymienię wszystkie osoby, a później będziemy wspólnie z Panem 

Przewodniczącym zapraszali Was tutaj na środek. Symbolicznie dziękując Wam za tę pomoc, za 

to udzielone wsparcie. Przechodzę zatem do wymieniania tych osób. Pani Beata Jankiewicz-

Wylot. Punkt wsparcia dla obywateli Ukrainy działa do tej pory, więc tutaj jeszcze raz Pani Beato 

z tego miejsca dziękuję. Pan Adam Wylot punkt wsparcia dla obywateli Ukrainy również, tutaj 

wspiera jego działanie do tej pory. Pan Zenon Kokot, punkt wsparcia dla obywateli Ukrainy. 

Osoby, pracujące w punkcie wsparcia, tutaj mówimy już okresie ponad roku jego 

funkcjonowania i na przestrzeni tych miesięcy te osoby się zmieniały. Aleksandra Boczek, Maria 

Folfas Galina "Gariatkina" obywatelka Ukrainy punkt wsparcia dla obywateli. Tamara Antipowa 

obywatelka Ukrainy. Anna Ozochan, obywatelka Ukrainy, członkinie OSP Kościelisko, pracujące 

w punkcie wsparcia. Pani Zofia Tracz, Dobromiła Cygan-Łukanus, tutaj Członkinie Druhny OSP 

Kościelisko. Tłumaczka, podczas przyznawania statusu uchodźcy obywatelom Ukrainy. 

Pamiętacie te pierwsze tygodnie bez pomocy tych osób niemożliwe byłoby bardzo płynne 

obsługiwanie tych, którzy którzy do nas tutaj docierali. Olga Kamińska, tłumaczka podczas 

przyznawania statusu uchodźcy obywatelom Ukrainy. Grzegorz Rusek, tłumacz podczas 

przyznawania statusu uchodźcy obywatelom Ukrainy. Dziękuję członkiniom koła gospodyń 

wiejskich, prowadzących lekcje języka polskiego dla obywateli Ukrainy. Takie lekcje też 

słuchajcie miały miejsce. Pani Halina Urbaś,  koło gospodyń wiejskich, nauka języka polskiego. 

Pani Jagoda Jabłońska oraz dziękuję księdzu proboszczowi Krzysztofowi Smeterowi, bo punkt 

wsparcia mieścił się przez pewien czas na starej plebanii. Dziękuję związkowi Podhalan oddział 

Kościelisko za udostępnienie domu ludowego, gdzie wcześniej działał ten  punkt oraz pomoc w 

transporcie darów. Tutaj szczególne podziękowania na ręce prezesa Pana Macieja 

Krzeptowskiego. I chciałem podziękować wszystkim mieszkańcom Gminy, którzy w swych 

prywatnych domach udzielili schronienia uchodźcom i w jakikolwiek inny sposób wspierali 

obywateli Ukrainy. Z tego miejsca duże słowa uznania serca. Dziękuję. Pozwólcie, że teraz 

wspólnie z Panem Przewodniczącym w taki symboliczny sposób podziękujemy tym osobom, 

która dzisiaj przyjęły nasze zaproszenie i są z nami na Sesji Rady Gminy Kościelisko. Dziękuję 

bardzo. Szanowni Państwo, będę kontynuował swoje sprawozdanie z pracy za okresy 

międzysesyjny, ale zanim przejdę do omówienia tego, co się wydarzyło, chciałem zaprosić tutaj 

do zabrania głosu Dyrektorom Muzeum Tatrzańskiego, którzy dzisiaj zaszczycili nas swoją 

obecnością, Panie Dyrektorze. Bardzo proszę o zabranie głosu”. 

- „ Ja się też przyłączam do podziękowań. Zwłaszcza, że jedną z wyróżnionych osób jest 

pracownik Muzeum Tatrzańskiego z Państwa Gminy, pracownik Galerii Władysława Hasiora. 

Pani Dobromiła. Przyszedłem do Państwa z pewną informacją, propozycjami, ale też 



opowiedzieć troszkę o muzeum. Naprawdę nie będzie bardzo długo. Proszę się nie bać. 

Dyrektorem jestem kilka miesięcy, natomiast z Muzeum Tatrzańskim związany jestem kilka lat 

7. Większość czasu, jako zastępca dyrektora do spraw merytorycznych  i startując do konkursu 

startowałem z hasłem nasze muzeum. Nasze to znaczy regionalne. Nasze to znaczy nie tylko dla 

turystów i nie tylko dla tych, którzy do nas przyjeżdżają, dla naszych gości, że muzeum to nie 

tylko atrakcja turystyczna, ale muzeum to jest przede wszystkim dla nas. Muzeum istnieje dłużej 

niż istnieje zasadzie nie wiem miasto Zakopane istnieje od ponad 134 lat. Jest tutaj, 

dokumentuje historię, ciągle. Zaczęło się dość niewinnie, bo Dr Tytusa Chałubiński, który jest 

naszym patronem przyjechał w Tatry i propagował ten cały region, jako region który się nadaje 

do leczenia gruźlicy i mnóstwo ludzi wówczas przyjechało. To jest pierwsza siedziba muzeum, 

którą tworzyli nie tylko  ludzie, którzy mieli ogromną pasję, ale ludzie, którzy zauważyli w 

Podhalu coś wyjątkowego. Zobaczyli w góralach, w ludzie podhalańskim coś nieskazitelnego i 

chcieli utworzyć takie muzeum, które by gromadziło i zbierało nasze dziedzictwo. To jest 

muzeum, które powstało później. To jest kolejny budynek. Dzisiaj w tym miejscu powstaje 

ogromny hotel w tym miejscu, gdzie to jest niedaleko stacji Shella. Muzeum kojarzymy z tym 

budynkiem przy Krupówkach najbardziej charakterystyczny, duży, natomiast muzeum to jest 

troszkę więcej niż ten jeden budynek. To jest zagroda Gąsieńców-Sobczaków, przy drodze do 

Rojów. To jest Willa Koliba pierwszy budynek w stylu zakopiańskim. To jest gmach główny 

oczywiście. To jest Galeria Władysława Hasiora. To jest Muzeum Kornela Makuszyńskiego, Willa 

Opolanka. To jest budynek Palace w trakcie budowy. To jest Willa Oksza Muzeum Sztuki. Galeria 

Kulczyckich najwyżej położone muzeum w Polsce. I poza Zakopanem, Chochołów, Jurgów, 

Czarna Góra i Łopuszna, i niedawno muzeum w zeszłym roku zakupiło jeszcze jeden budynek 

przy Placu Niepodległości w Zakopanem.  Budynek przeznaczony na muzeum taternictwa i 

narciarstwa. W sumie to jest 13 różnych lokalizacji. Nie wszystkie są utożsamiane, nie wszystkie 

są kojarzone z Muzeum Tatrzańskim, ale wszystko tworzy jakąś jedną wielką sieć i to jest 

Muzeum Tatrzańskie. To jest taka idea muzeum przestrzennego, które znajduje się rozsiane po 

całym mieście. W zasadzie wszystkie te budynki i też przychodzę z taką informacją do Państwa. 

Wszystkie prócz zagrody w Chochołowie, zagrody Bafiów, Muzeum powstania chochołowskiego 

zostały wyremontowane, są remontowane bądź tak jak w przypadku nowego budynku dopiero 

będą remontowane.  Za remonty dostaliśmy 2 duże nagrody. Takie ważne, konserwatorskie 

muzealne, to jest budynek właśnie szkoły muzycznej. Wygląda w ten sposób, natomiast myślę, 

że to też pokaże, że nawet budynki w takim stanie można remontować i tworzyć z nich 

wspaniałe miejsca. To znaczy jesteśmy miejscem. Jesteśmy instytucją, która chce pokazać, że 

zabytki można ratować. Nie trzeba ich burzyć, palić i mogą być piękne i fantastyczne Tak, żeby 

Państwo wiedzieli, też jesteśmy najwyżej położonym muzeum w Polsce, czyli działamy na 

najwyższym poziomie. Mamy 13 filii, z czego 11 jest czynnych, 2 są w trakcie remontów, czy w 

trakcie budów. Pracowników jest między 70, a 80 zawsze troszkę się waha w zależności od 

różnych okoliczności. Frekwencja z 2019 roku to jest 170000, ale muzeum dobijało do blisko 

200000 turystów rocznie. To jest blisko 100 wydarzeń przeróżnych od wernisaży, konkursów, 

konferencji, koncertów. To jest około 20-30 wystaw czasowych rocznie. Ruch muzealny to jest, 

ile obiektów my pożyczamy na zewnątrz, to jest to, ile obiektów trafia do innych muzeów na 

świecie, głównie w Polsce, ale też ostatnio mieliśmy wystawę i w Londynie, i w Stuttgarcie, i w 

innych miejscach, które które też pokazują naszą podhalańską kulturę. Ponad 75 milionów 

muzeum pozyskało w ostatnim czasie. Mówię o tych kwotach, bo to jest ważne, to znaczy przez 



muzeum przechodzą też duże środki, które zostają w regionie. To nie są środki dla nas, tylko to 

są środki, które tutaj zostają i są przeznaczane na kulturę, którą mamy. Ponad 100000 obiektów. 

To jest samych obiektów, które mamy i etnograficznych, i z dział sztuki, z działu przyrodniczego. 

250000 fotografii, z których zawsze można korzystać, zawsze można je używać, jeżeli muzeum 

ma do nich prawa autorskie, to w zasadzie każdy może je używać. Wystarczy się do nas zgłosić 

i takie zdjęcie możemy przekazać. 110 m bieżących archiwaliów. To wygląda w ten sposób, że 

jak weźmiemy duże boisko piłkarskie, ustawimy teczki jedna przy drugiej to wypełnimy całą 

długość boiska. To są dokumenty historyczne, opowiadające o naszej historii i o naszych 

dziejach. 5000 książek związanych tylko z Tatrami, więc też zachęcam wszystkich, jeżeli ktoś by 

miał taką potrzebę zgłębić wiedzę, pisze pracę albo szuka jakiejś pozycji, to my tych pozycji 

mamy naprawdę dużo i wszystkie związane tematycznie. 2022 rok przychody muzeum to są 

około 8,5 miliona. To jest instytucja, która operuje budżetem podstawowym mniej więcej na 

takim poziomie, natomiast dodatkowo jeszcze środki inwestycyjne, które były wydawane w 

zeszłym roku oscylują w granicach 15 milionów. Też to są pieniądze, które zostają w regionie. 

Te pieniądze, które są na działalność podstawową, one są na utrzymanie muzeum, ale są też na 

działalność kulturalną. Także ja też deklaruje tutaj Państwu, ale też wszystkim, którzy nas być 

może słyszą w Internecie, czy w inny sposób, że muzeum może współorganizować, pomagać, 

wspierać różne wydarzenia, będąc jednocześnie wsparciem i organizacyjnym, i technicznym, i 

134 lata od otwarcia to jest dużo. To jest bardzo dużo, bo to jest jedno z najstarszych muzeów 

regionalnych w Polsce. Natomiast muzeum istniało wcześniej niż odzyskaliśmy niepodległość, 

także ono dokumentuje naprawdę naszą historię. I warto myślę, że to jest ważne miejsce, które 

w pigułce gromadzi to całe bogactwo, które mamy . My staramy się działać w takich 3 porach. 

Kultura, natura i otoczenie to jest takie hasło. Mówimy, że kulturę mamy w naturze. To jest 

nasze hasło takie przewodnie. Natomiast natura to nie jest tylko zbiory, które gromadzimy. To 

jest też wydarzenia czy edukacja, którą prowadzimy w terenie na przykład na torfowiskach. To 

nie jest tylko Zakopane. Muzeum Tatrzańskie, to nie jest Zakopane i dlatego też do Państwa 

dzisiaj przyjeżdżam, żeby powiedzieć, że również na terenie Gminy Kościelisko możemy działać, 

chętnie będziemy działać i tutaj już deklarowałem Panu Wójtowi, że bardzo chętnie się 

włączymy w przeróżne wydarzenia. To są spotkania, które odbywają się w schroniskach, czyli w 

górach. Nie trzeba tylko w muzeach, nie chcemy się zamykać i tworzyć z muzeum twierdzy. 

Chcemy, żeby muzeum było postrzegane jako ogród, do którego każdy może wejść, ale też 

ogród, który w zasadzie otacza nas i ogród dosłownie to znaczy i sadzimy drzewka, i staramy się 

prowadzić zajęcia z dbałości i troski o rośliny. Oprócz wystaw ekologicznych, które też mamy, 

to jest na przykład bardzo ciekawy eksponat na jednej z naszych wystaw. Butelka znaleziona w 

rowie pod Willą Koliba w Potoku, w której znalezione zostało kilkanaście. Nie pamiętam teraz 

czy to 18 różnych żyjątek. One zostały wysypane, spreparowane i wsypane z powrotem do tej 

butelki, ale to tylko pokazuje jak śmieci wpływają na nasze otoczenie i ile tak naprawdę takich 

istnień może zginąć przez wyrzucenie butelki szklanej, którą można poddać recyklingowi. 

Koncerty. Muzeum Tatrzańskie też organizuje koncerty plenerowe, większe, mniejsze i 

najczęściej są to koncerty regionalne bądź inspirowane regionem. Tak jak tutaj pod gmachem 

głównym czy pod willą Oksza. To są też wydarzenia cykliczne. To są wydarzenia tutaj w Jurgowie, 

angażujące też społeczność, bo często zdarza się, że muzeum jest jedyną instytucją, na przykład 

w Jurgowie, Czarnej Górze, która może gromadzić i wokół siebie, jakąś fajną sprawę. Spacery 

tematyczne, warsztaty edukacyjne w przeróżnych lokalizacjach i miejscach.  Bieg Hasiora 



bardzo fajna impreza też 5 km. Ona odbywała się też wersji takiej podstawowej, fizycznej, ale 

też w wersji online w czasie pandemii. Tutaj jest na jednej z aplikacji trasa, którą przebieg jeden 

z uczestników właśnie w kształcie napisu. Muzealia Tatrzańskie, nasze coroczne święto, Noc 

Muzeów. Wydawnictwa, wydawnictwa i przeróżna działalność naukowa. Duże projekty, 

również digitalizacja gromadzenie, tworzenie wywiadów. Jeżeli macie Państwo pomysł, kogo 

można nagrać w Państwa Gminie, kogo należy udokumentować tak, żeby ta pamięć też 

przetrwała o tych ludziach. Bo eksponaty możemy zachowywać, możemy je gromadzić, 

natomiast pamięć jest trudna do zachowania i pamięć nie jest nam dana raz na zawsze jest 

kolektywna i wymaga tego, żebyśmy ją gromadzili wspólnie, to znaczy im więcej osób będzie 

pamiętać, tym łatwiej będzie zachować.  Dokumentacja dziedzictwa niematerialnego. W 

ramach tego projektu organizowaliśmy mnóstwo wywiadów, ale też dokumentowaliśmy na 

przykład posiady góralskie, które były w Izbie w Zakopanem. Muzea otwarte polegają na tym 

był duży projekt, który miał dostosować jedną z naszych filii, ale za tym poszły kolejne dla osób 

z różnymi niepełnosprawnościami, ale niepełnosprawność to nie tylko osoby na wózku. 

Dostępność polega też na tym, że to, że mam jakąś barierę architektoniczną, ona utrudnia 

matce, ojcu, rodzicom z dziećmi poruszanie się wózkami. O tym się też często nie mówi. Dlatego 

ta dostępność też jest, jakby naszym priorytetem i staramy się ją rozwijać w taki sposób właśnie 

logiczny, na przykład poprzez zabawki, które pokazują taki prosty sposób na klockach. Jak 

wyglądają wiązania, jak złożyć chałupę? To nie jest oczywiste i proszę mi wierzyć, zakopiańskie 

dzieci mogę mówić o zakopiańskich, bo mam kilkoro, które chodzą do szkół, nie wiedzą jak 

wygląda chałupa i dlaczego ona tak wygląda. Muzeum Tatrzańskie Odnowa to był taki duży 

projekt, który obejmował w zasadzie wszystkie filie drewniane Muzeum Tatrzańskiego i polegał 

na ich remoncie, odnowieniu i rekultywacji. Także jeżeli ktoś z Państwa był w kolibie 5 lat temu, 

10 lat temu, 15 lat temu, to już nie jest ta sama koliba, także też warto i zachęcam do 

odwiedzenia tych budynków.  Dlatego, że powstają nowe przestrzenie nie tylko 

wystawiennicze, ale też odzyskują blask. Blask budynki, które znikają. Jeżeli, muzeum nie będzie 

zachowywać takich chałup ja się boję, że tych chałup może nie być wiele niedługo. Mamy Ulicę 

Kościeliską, mamy piękne też przez Kościelisko jeżdżę, są chałupy, które jeszcze istnieją, ale sami 

Państwo wiecie, jak to wygląda. Chałupa jeszcze przetrwa na razie, ale budynki gospodarcze, 

gdzie zachowały się jeszcze takie tradycyjne budynki gospodarcze z przełomu wieku. One 

pierwsze, znikają z takiej przestrzeni i to też jest nasze zadanie, żeby zachować coś, co jeszcze 

będzie mogło opowiedzieć tą naszą historię. Galeria Władysława Hasiora. To jest kolejna filia. 

Zagroda Korkoszów w Czarnej Górze, zagroda Sołtysów w Jurgowie. To są wszystkie filie, które 

opowiadają zarówno to podhalańskie i spiskie o naszej tradycji i radzeniu sobie z trudem 

górskiej przygody. Tak naprawdę z górami, które są ekstremalnie wymagające, widzimy za 

oknem, że spadł śnieg, który teoretycznie już mógł nie spadać, już było ładnie i ciepło. Natomiast 

właśnie to są te warunki, z którymi sobie radzili górale i to są te warunki i też te przedmioty, 

które opowiadają o tym życiu. Przy okazji naszych remontów staraliśmy się też, żeby to 

rzemiosło tradycyjne, regionalne było wykorzystywane, dlatego cieszyliśmy się bardzo, jak 

przetargi wygrywali cieśle stąd. Firmy, które zatrudniają regionalistów i ludzi, którzy się znają 

na fachu, bo nieraz zdarza się, że te remonty nie wyglądają tak, jak powinny być. To jest gmach 

główny, który otworzyliśmy w ostatnim czasie.  Przeszedł ogromny remont, jeżeli ktoś nie był, 

naprawdę zachęcam, zwłaszcza, że dla wszystkich mieszkańców Podhala, dla mieszkańców 

Spisza, aż po Nowy Targ wejście do wszystkich filii Muzeum Tatrzańskiego do tych 11, które są 



czynne. W zasadzie 10, bo Muzeum Kornela Makuszyńskiego otwieramy w tym tygodniu jest za 

złotówkę. Za symboliczną złotówkę, tak żeby nie tworzyć bariery wejścia. To nie jest bilet 

komercyjny, on tylko jest symboliczny. Nie może być też bezpłatnie, bo nie ma w Polsce czegoś 

takiego jak, że coś nie kosztuje i nie może kosztować.  To jest jeszcze w trakcie remontu. Willa 

Koaziańskich, która stała się dziś administracją. Kiedyś Wszystko było w gmachu głównym. 

Dzisiaj biura, jeżeli chcieliby mnie Państwo znaleźć i mieli jakąś sprawę, to tutaj okna mam po 2 

stronie. Natomiast  teraz budynek jest w centrum administracyjnym i tak wygląda. Tu jest kilka 

zdjęć, które przejdę. Jeszcze tylko powiem o heroizmie pracowników muzeum. Przepraszam, że 

tak, ale 100000 obiektów, żeby zapakować, policzyć, posegregować w trakcie tych remontów, 

poprzerzucać z miejsca na miejsce.  To jest naprawdę wyzwanie. Wszystko musi być pisane, 

dokumentowane kilka razy, że wyszło z tego miejsca, trafiło do tego później, do tego , także 

praca muzealna to nie jest tylko to, co Państwo widzą, ale to jest często taka ukryta. Właśnie na 

przykład gmach główny nie spodziewaliśmy się, że będzie tyle śmieci po stu latach. Budynek 

został wyremontowany w całości I śmieci ze 100 lat tutaj były gromadzone, a nie zapisaliśmy w 

przetargu, że to leży po stronie wykonawcy. No i teraz już wiemy, żeby na wykonawcę zrzucać 

właśnie kwestie czystości. Tutaj ostatnie wyjście z gmachu głównego albo transport  jelenia. No 

wydawałoby się, że, co to jest, ale już poroże nie pozwalało żeby je wprowadzić do samochodu. 

Trzeba było wynajmować transport zewnętrzny po prostu. I to są takie drobne rzeczy, które 

nam pokazują właśnie, że się cały czas czegoś możemy nowego nauczyć. To jest dwór w 

Łopusznej. Na razie jest wymiana dachów, ale też czeka na nas swoją rewitalizacje i Palace, bo 

to też jest ważny projekt.  Budynek Palace została zakupiona przez Gminę Zakopane przez Pana 

Burmistrza Leszka Dorulę, który pozyskał pieniądze i zakupił budynek po wielu latach i z takim 

wielkim pragnieniem tutaj społeczności lokalnej, żeby w końcu powstało tam muzeum. 

Ostatecznie muzeum przy porozumieniu z marszałkiem województwa, ale też Ministrem 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego trafiło w ręce Muzeum Tatrzańskiego. Jest w trakcie 

remontu. Ja tu Państwo pokażę kilka zdjęć. To są zdjęcia stanu obecnego i to są zdjęcia, które 

pokazują to, jak wygląda budynek w środku po zdjęciu płyt gipsowych. To znaczy tam nie ma 

ingerencji naszej. W zasadzie każdą część dokumentujemy bardzo dokładnie przed w trakcie i 

po, żeby mieć maksymalną ilość materiału pozwalającego na analizowanie tego tematu. Tu jest 

ciekawostka, tu jest jedno z niewielu okien, które się zachowały w budynku. Tylko dlatego to 

była toaleta tylko dlatego, że ktoś mam nadzieję, że jakieś krypto konserwator, robiąc remont 

tej łazienki, nie wyrzucił tego okna, tylko zakrył go płytą i na to położył płytki.  i to jest naprawdę 

jedno z niewielu okien, które się ostało. 2 okno jest po 2 stronie budynku właśnie w podobny 

sposób zachowane. I na tej podstawie mogliśmy odtworzyć takie drobne detale, jak profile 

szprosy w oknach. Wszystkie zostały wymienione w późniejszym okresie. To jest jedna z cel 

więziennych, która była sauną. Tutaj była drewniana zabudowa sauny. Proszę zobaczyć, jaki jest 

stan ścian to są ściany budynku, na której były napisy zaraz po wojnie, gdzie osoby, które 

dokumentowały jeszcze stan budynków w 46 roku, wskazywały że tutaj były ślady bytności, 

więźniów. Dzisiaj wygląda w ten sposób w zasadzie według konserwatorów tu już się nic nie da 

znaleźć można to jedynie powoli czyścić. To są ściany w przestrzeni, gdzie więźniowie oczekiwali 

na przesłuchanie. Była taka jedna wielka akcja, gdzie łapali kilkadziesiąt osób i przy tych ścianach 

ludzie stali, czekali czasem kilka dni. Podregipsy zostały przeprute takie pod konstrukcję 

aluminiową zostały przeprute tynki i zachowały się tylko takie fragmenty. To jest podłoga w 

jednej z celi. Widać został zdjęty wylewka wtórna, doszliśmy do wylewek powiedzmy 



historycznych, natomiast proszę zobaczyć, ile jest poprzeprutych instalacjami tutaj tych podłóg. 

Stan Palace jest tragiczny. W zasadzie każdą jedną czynność, każdą jedną ścianę, każdy jeden 

tynk musimy zdjąć warstwy, bo tam były i szkoła, i przedszkole, i sanatorium przeciw gruźlicze.  

Trzeba zdjąć tynki i dojść do warstwy z lat 30, żeby się upewnić na pewno, że tam czegoś nie 

ma ważnego. Ostatnio mieliśmy niespodziankę, to okno wiedzieliśmy, że jest też było ukryte, to 

już jest późniejsze okno. Ale tu jest kolejne okno, którego nie było nigdzie. Tędy przebiegają 

instalację przeróżne.  To jeszcze jest instalacja, która jest z poprzedniego poprzedniej budowy, 

natomiast każda taka zmiana powoduje, że nam się wywraca projekt. Jak przesuniemy jedną 

instalację za nią trzeba przesunąć 4 następne i trzeba uzgodnić to z konstruktorem. Czy na 

pewno można się tak podwiesić, czy w tą stronę także proszę trzymać za nas kciuki, bo Palace 

to nie jest tylko budynek i nie jest tylko remont budynku, ale to jest też właśnie dbanie o pamięć. 

Nie tylko po osobach, które były mordowane, bo Palace było często bramą do Oświęcimia, do 

innych obozów zagłady, do więzienia w Tarnowie. Natomiast dzisiaj możemy przywracać 

pamięć o tych osobach, które były więzione, były torturowane nie tylko w Palace, ale na terenie 

całego Podhala. To jest też opowieść, Palace będzie opowieścią o heroicznej walce takiej 

codziennej o sprzeciwianiu się okupantowi. O tym, że niedawanie kontyngentów nawet w 

drobnych rzeczach, utrudnianie okupantowi działalności też jest formą pewnego bohaterstwa. 

Nie trzeba i nie zawsze tak było, że ginęło się na pierwszej linii frontu. Nie zawsze było trzeba 

biegać z karabinem. Chociaż ta tą walkę też bardzo my będziemy mocno podkreślać, że ona była  

bardzo heroiczna i ważna, natomiast było i tajne nauczanie i była ta codzienność ludzi, która 

starała się przetrwać ten trudny czas. Palace będzie opowieścią regionalną o wojnie. To nie 

będzie opowieść o tym, co się działo w Gdańsku. Jakieś tam fragmenty na pewno będą, ale to 

nie będzie opowieść o, co się działo w Stanach Zjednoczonych, to będzie opowieść o się działo 

na Podhalu, jak Podhale przeżyło ten okres trudny okres niemieckiej okupacji, więc Palace to 

jest opowieść i to są pamiątki, które są często w domach i z tym apelem też do Państwa 

przychodzę, że bez eksponatów i bez naszego wspólnego tworzenia ekspozycji  my możemy coś 

opowiedzieć. Mamy jakiś materiał, ale ja wiem, że ten materiał, więcej rzeczy, pamiątek 

znajduje się w przeróżnych miejscach i najczęściej to są pamiątki rodzinne relikwie. tutaj mamy 

łyżkę z grypsem z Palace, która została przekazana przez jednego z potomków. Ale też jeżeli 

Państwo znają osoby, które mają jakieś zdjęcia, dokumenty, pamiątki, czasem prozaiczne, jak 

nazwa ulic, które były   zmieniane przez Niemców, czy coś, co służyło w takim codziennym 

użytku. Radio, które się gdzieś zachowało. Narty. Przedmioty związane z tamtą historią, jak 

również bardzo proszę i apeluje też o to, żebyście Państwo mieli na uwadze, że pamięć  po 

tamtych wydarzeniach ucieka.  w zasadzie w ciągu mojej pracy nad tym projektem spotkałem 

jedną jedyną osobę, która fizycznie, udało nam się ją w jakiś sposób nagrać, która fizycznie była 

w Palace, jako dwunastolatek. Nie ma ludzi, którzy już pamiętają to miejsce.  Już odchodzą 

ludzie, którzy pamiętają okres wojny, więc to jest ten ostatni moment do tego, żeby można było 

ich udokumentować, nagrać i mam do Państwa prośbę. Jeżeli chcecie, ja wyślę od nas historyka, 

który nagra wywiad nawet krótki, a jeżeli nie, to włączcie czasem dyktafon w telefonie i 

nagrajcie osoby z Waszego otoczenia, które jeszcze to pamiętają, to są rzeczy, które uciekają. 

Ja mogę kilka przykładów podać osób, które udało nam się nagrać, a za 3 tygodnie czytaliśmy 

Klepsydry i wystarczyły 3 tygodnie spóźnienia, żeby już nie nagrać historii, ważnej historii. Także 

Palace jest ważnym projektem i Palace jest projektem społecznym. To nie jest nasza historia, 



tylko to jest nasza wspólna, nasza muzealna, tylko to jest historia wspólna. Tutaj zdjęcie 

pracowników muzeum. 

Ja Państwa serdecznie zapraszam  do Muzeum Tatrzańskiego, ale też zapraszam Państwa do 

współtworzenia tej oferty kulturalnej, którą my możemy zorganizować, pokazać i przedstawić. 

Jeżeli macie Państwo jakieś pomysły, propozycje, jestem zawsze otwarty w granicach naszych 

możliwości, a jeżeli chodzi o Palace, to bardzo proszę mieć na uwadze czas, który mija. Dziękuję 

bardzo i mam nadzieję, że nie za długo”. 

Prowadzący : „Panie Dyrektorze, bardzo dziękuję za przybliżenie działalności Muzeum 

Tatrzańskiego. 

Oto Szanowni Państwo Panu dyrektorowi chodziło o przedstawienie się, o zapoznanie Państwa 

z tym, co jest robione w ramach całej działalności  Muzeum Tatrzańskiego. Jeżeli Państwo mają 

pytania do Pana Dyrektora, to też bardzo proszę o wykorzystanie jego obecności tutaj wśród 

nas. Nie widzę pytań, więc jeszcze raz dziękuję za przybycie na dzisiejszą sesję. My deklarujemy 

oczywiście, jako Samorząd Gminy Kościelisko gotowość do do współpracy i pomocy. Jeżeli idzie 

o chociaż ten apel związany z udostępnieniem pamiątek, rzeczy związanych z tym, o czym mówił 

Pan Dyrektor, a współpraca, to w trakcie tego spotkania sobie naszego wspólnego też 

podkreśliłem, że na taką współpracę jesteśmy chętni i i gotowi na terenie Gminy Kościelisko 

jeszcze brakuje  Strikte obiektu, który byłby obiektem muzeum Tatrzańskiego, ale być może to 

się zmieni. Bardzo dziękuję. 

Szanowni Państwo wobec tego przechodzę do dalszej części  mojego sprawozdania i z racji tego, 

że jesteśmy po walnych zebraniach sprawozdawczych na terenie tutaj naszych jednostek 

ochotniczych straży pożarnych, chciałbym w tym miejscu o przywitać Komendanta Gminnego 

Pana Andrzeja Garbulińskiego i prosić go o zabranie głosu i przedstawienie sprawozdania z 

działalności naszych jednostek OSP. Dziękuję bardzo.” 

- „Dzień dobry, Panie wójcie, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni zaproszeni 

Goście. Chciałem podsumować działalność jednostek ochotniczych straży pożarnych na terenie 

naszej Gminy Kościelisko.  To był rok 2022. Jak wszyscy pamiętamy dosyć trudny. Będę się starał 

przeprowadzić szybką prezentację, potencjał ratowniczy, jaki posiadamy na terenie Gminy 

Kościelisko. Samochody  i ludzie. Kościelisko 4 samochody ratowniczo-gaśnicze. W tym pojazd 

specjalistyczny kład potencjał strażaków przeszkolonych, wyszkolonych, którzy mają badania, 

wszystkie uprawnienia 34 takich  strażaków, jednostka Witów 3 samochody Gaśnicze 26 osób, 

czyli strażaków przeszkolonych, Dzianisz Górny, 4 samochody gaśnicze, w tym pojazd 

specjalistyczny kład 24 osoby przeszkolone i przebadane, gotowy do wyjazdu. Dzianisz Dolny 2 

samochody i 22 osoby przeszkolone do działań ratowniczo-gaśniczych. To są pojazdy różnego 

typu ciężkie, średnie, lekkie w tym pojazdy specjalistyczne. Takie zdjęcie, gdzie tutaj wszyscy 

byliśmy zgromadzenie zabezpieczenie, organizacja, w liczbie 72 strażaków, jak co roku w tym 

roku nam nie pozwoliła na to pogoda. Widzimy, jaki mamy potencjał strażaków młodych i 

troszkę starszych. Działania ratowniczo-gaśnicze na terenie naszej Gminy i powiatu. Są to 

działania związane z pożarami, ale również miejscowymi zagrożeniami. Tych działań było dużo. 

Jednostka OSP kościelisko wyjeżdżała 110 razy do działań były to pożary i miejscowe zagrożenia. 

Jednostka OSP Witów 28 razy, jednostka Dzianisz Górny 23 razy, jednostka w Dzianiszu Dolnym 



11 razy. Skąd się bierze liczba 110 w Kościelisku. Jak co roku powtarzam to tam, gdzie mamy 

dużo ludzi, dużo turystów, dzieje się mocno. Jednostka w Kościelisku jest na 2 miejscu pod 

względem wyjazdów w powiecie tatrzańskim i nowotarskim na 150 jednostek teren 

turystyczny, duża liczba turystów, duża liczba zdarzeń, miejscowość Witów koniec naszego 

powiatu na granicy powiatu nowotarskiego. Więcej troszkę zdarzeń, Dzianisz Górny i Dzianisz 

Dolny. Jak co roku, że tak powiem 2 jednostki na terenie miejscowości tych wyjazdów troszkę 

się rozbija w Dzianisz górnym, troszkę w Dzianiszu Dolnym. Potencjał jakim dysponujemy, są to 

samochody ratowniczo- gaśnicze, pojazdy typu quad. Po lewej stronie, pojazd typu kład, 

zakupiony przez OSP Kościelisko w ubiegłym roku przy finansowaniu Komendy Głównej 

Państwowej Straży Pożarnej Gminy Kościelisko i i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska pojazd specjalistyczny do działań związanych w trudnym terenie. Przykład z 

dzisiejszej nocy transportowaliśmy osobę po wylewie z miejscowości Zakopane osiedle 

Chockowskie o 2 w nocy. Bardzo pojazd przydatny na terenie naszych miejscowości. Po prawej 

stronie samochód ciężki gaśniczy zakupiony z Ministerstwa Sprawiedliwości w kwocie 99% 

dofinansowania przez Pana Premiera, 1% Urząd Gminy. Koszt samochodu 1150000. Jest to 

pierwszy samochód wyjazdowy w Kościelisku. Samochody w Witowie. Nowy samochód po 

prawej stronie 2017 rok średni samochód. Po lewej stronie samochód gaśniczy pozyskany z 

Dzianisza Górnego, ciężki  samochód ratowniczo-gaśniczy. Dzianisz Górny. Po lewej stronie 

ciężki samochód gaśniczy po prawej stronie pojazd specjalistyczny trakckster. Podobny pojazd 

do tego, co mamy w Kościelisku. Tutaj mam ładne zdjęcie, byliśmy nim transportować osobę na 

Kasprowym Wierchu. Robiliśmy taki kiedyś test dokąd możemy dojechać, no nie ma miejsca, 

żebyśmy nie dojechali, pojazd sześcioosobowy. Do różnego typu działań na terenie naszej 

miejscowości powiatu, bardzo przydatny. Dzianisz Dolny samochód po lewej stronie pozyskany 

odpłatnie z jednostki OSP Kościelisko do Dzianisza Dolnego. Po prawej stronie samochód Ford 

przyczepa specjalistyczne jedyna, która jest na terenie powiatu tatrzańskiego. Jest to przyczepa 

do działań związanych z usuwaniem skutków różnych powodzi, klęsk żywiołowych. Jest to nowy 

nabytek miejscowości Dzianisz. Przykładowe zdjęcia z paru zdarzeń. Chłopak pośrodku, który 

stoi i był kierowcą. Ci Panowie, że tak powiem troszkę brudni, to są strażacy, którzy byli podczas 

pożaru w środku, no widzimy, jak wyglądają strażacy po jakimś zdarzeniu. Jak to wygląda 

kierowca i obsada samochodu. Przykładowe zdarzenie na terenie Gminy Kościelisko. Pożar 

wypożyczalni, udało się uratować wypożyczalnię Nart Biegowych na Nędzy Kubińca. Duży pożar 

na terenie powiatu Tatrzańskiego miejscowość Zakopane, apartamentowiec przy ulicy 

Szymony. Pożar sadzy w miejscowości Dzianisz. Z tymi pożarami dość często spotykamy na 

terenie Gminy. W tym roku mieliśmy ich pewnie już ze 20, jak wszyscy wiemy, czym to jest 

spowodowane, czyli ludzie palą wszystkim. Pożar specyficzny Hala Kondratowa. 2 samochody 

tylko gaśnicze dojechały. Udało się, że tak powiem obronić schronisko i nasze pojazdy typu kład 

tam dojechały. To już jest środek schroniska poddasze, gdzie zostało wypalone. Podaliśmy 

specjalny środek gaśniczy w postaci suchej piany, żebyśmy nie zalali tych pomieszczeń. Taki 

system posiadamy w jednostce OSP Kościelisko. Pożar samochodu Butorowy Wierch. Pożar 

kotłowni w miejscowości Dzianisz. Pożar bacówki w miejscowości Witów, że tak powiem w 

ciągu 10 lat pewnie z 5, 6 tych bacówek już tam spłonęło. Miejscowe zagrożenia inne, jak 

pożary. Ulewne deszcze, gdzieś tam nawiedzają nas droga dojazdowa miejscowość Dzianisz. 

Sprzątanie tutaj różnych dróg, przetykanie przepustów. Podtopione piwnice w miejscowości 

Kościelisko. Kolizję to też zaliczamy do miejscowych zagrożeń. Pomoc ZRM, tak jak 



powtarzałem, mamy miejsca na terenie Gminy Kościelisko, że Państwowe Ratownictwo 

Medyczne gdzieś sobie nie radzi. Nasze pojazdy z naszymi strażakami są wykorzystywane do 

tego typu działań. Wypadek z udziałem quada ulica Stanisława Zubka, jak wiemy wszyscy 2 

osoby poszkodowane. Wypadek miejscowości Gronik 2 osoby poszkodowane i na takie 

zdarzenie, gdzie się wpisało w, że tak powiem jednostkę OSP Kościelisko. Podczas jakiejś zbiórki 

na remizie dostaliśmy zgłoszenie o potrąceniu dziewczynki na ulicy Strzelców podhalańskich 

dziewięcioletniej. Niestety po reanimacji, która trwała 60 minut, dziewczynka nam zmarła. To, 

co jest napisane trwała w tym momencie modlitwa przez strażaków to jest jedno z takich 

wydarzeń drastycznych, że tak powiem na terenie naszej Gminy. Udzielamy pomocy na trasach 

biegowych. Mamy ładne trasy, gdzieś tam później ratownictwo medyczne sobie nie może 

dojechać, czyli nasze pojazdy specjalistyczne dojeżdżają i pomagają w transporcie, czy w innych 

działaniach na terenie. Tutaj mamy Panią na Butorowym Wierchu, która złamała nogę podczas 

spaceru. Transport możliwy tylko i wyłącznie takim pojazdem, czyli jak widzimy, te pojazdy się 

sprawują. Prowadzimy działania poszukiwawczo-ratownicze. Coraz częściej mamy do czynienia 

samobójstwami na terenie Gminy. Z jakimiś zastraszeniami, takie działania również 

prowadzimy. Te pojazdy są do tego przede wszystkim wykorzystywane z Dzianisza Górnego, z 

Kościeliska w trudnym terenie. Dodatkowo dysponujemy sprzętem specjalistycznym w postaci 

drona. W sumie na obecną chwilę 2 jest tutaj w zakupie. Działania na szeroką skalę, jak widzimy 

tutaj ujęcie z drona, z kamery termowizyjnej. Po lewej stronie mamy 2 osoby, gdzie stoją sobie 

nad rzeczką. Dron jest wykorzystywany, podczas poszukiwań pożaru w różnego typu zdarzeń, 

kontrolowania terenu. Takie drony posiadamy w Dzianiszu Górnym i później dopiero następna 

jednostka, która dysponuje dronem jest to jednostka w Myślenicach i w Kętach. My, jako 

komenda powiatowa w Zakopanem nie posiadamy takiego sprzętu, dysponujemy sobie taki 

sprzęt z Dzianisza.  Sprzęt bardzo precyzyjny i bardzo drogi. Tu działania w Białce Tatrzańskiej 

jednostka z Dzianisz wyjeżdża nam na terenie z całego powiatu bądź województwa z tymi 

urządzeniami. Z racji tego, że jest to bardzo drogi sprzęt i tylko ta jednostka to posiada, 

walczyliśmy z różnymi działaniami plamy substancji ropopochodnej w miejscowości Witów. 

Przez całą miejscowość mamy taki szeroki wachlarz tych zdarzeń. Troszkę o imprezach, o 

zabezpieczeniach, zabezpieczeniami organizujemy różne imprezy na terenie sołectw, Orszak 

Trzech Króli Kościelisko. Zabezpieczaliśmy Puchar Świata w powiecie, czyli w Zakopanem. Jak co 

roku wszystkie nasze jednostki zabezpieczamy te imprezy i uroczystości, czy Puchar od strony 

medycznej, ale także od zaplecza samochodowego i sprzętowego. Zabezpieczenie parady 

gazdowskiej, tak jak wspomniałem wcześniej i organizacja. Bardzo duże przedsięwzięcie 

praktycznie 2 dni trwa. W sobotę grodzenie tej trasy i ustalenie pewnych rzeczy i cały dzień 

zabezpieczenia,  łącznie z zabezpieczeniem medycznym. Wszyscy nasi strażacy biorą udział. To 

nie jest tylko zajechanie i i stanie gdzieś tam z boku, żeby ludzie nie wyszli, tylko organizacja 

trwa 2 dni wspólnie tutaj z Panem Wójtem, często tam jedziemy w sobotę coś ustalamy, 

oczywiście trzeba to zagrodzić, przywieźć różnego typu rzeczy, także nasi strażacy. Nawet widać 

najmłodsi pomagają nam w tym. Zabezpieczamy uroczystości przednówek w polanach. 

Pielgrzymka piesza i samochodowa co roku, która idzie do Ludźmierza przez naszą Gminę, jest 

zabezpieczona. Zabezpieczaliśmy 25-lecie wizyty Jana Pawła II w Zakopanem i braliśmy w niej 

udział. Zabezpieczenie wyścigu kolarskiego na terenie naszej Gminy i zabezpieczamy, jak co 

roku nasze 2 jednostki Kościelisko i Dzianisz Górny. Zabezpieczenie sylwestra przez 24 godziny 

i transport osób, że tak powiem poszkodowanych do szpitala tymi pojazdami. W tym momencie 



nie ma przejazdu przez teren miasta dla większych pojazdów. Dostarczaliśmy sprzęt dla 

strażaków do Ukrainy na apel Komendanta Głównego Generała Andrzeja Bartkowiaka, czyli 

nasze samochody i przyczepy. Sprzęt, który został zebrany na terenie powiatu, został 

dostarczony do centrali, czyli do jednostki Ratowniczo-Gaśniczej nr 5 w Krakowie. Później dalej 

to pojechało na Ukrainę. Jednostka OSP Kościelisko jest w obwodzie Komendanta 

Wojewódzkiego tak zwanej Kompanii Logistycznej Watra. Jest to komponent też z namiotem i 

szpitalem. Mamy taki komponent w Kościelisku. Jest ich 50 na terenie Polski. I strażacy z 

Kościeliska w 22 roku wyjeżdżali 3 razy do działań poza teren naszego powiatu był to Olkusz. 

Tam rozłożyliśmy nasze miasteczko namiotowe w postaci 50 komponentów tam 

przyjmowaliśmy Ukrainę, wszystkich, którzy przyjeżdżali pociągami. My, czyli ta pierwsza 

segregacja, nasi strażacy pracowali tam 48 godzin w sile 6 strażaków z Kościeliska. Był to wyjazd 

Centralnej Kompanii Obwodu Komendanta Wojewódzkiego. Wcześniej był wspomniany punkt 

pomocy dla Ukrainy w domu ludowym też mocno oprócz naszych dziewczyn, które tutaj są, 

zaangażowali się strażacy z całej  Gminy przez tydzień czasu po 2 strażaków z każdej jednostki, 

było delegowanych do pomocy, do  tego punktu. Czy też nasza drużyna młodzieżowa z 

Kościeliska. Tutaj strażacy, jak widać z Dzianisza Dolnego segregują, jakieś ubrania. Powiem tak, 

pierwszy punkt fajnie działał przez parę dni, a później niestety zapał gasnął i było to wsparcie 

też naszych strażaków z całej Gminy Kościelisko. Zabezpieczaliśmy różne uroczystości w swoich 

sołectwach, jak widzimy Boże Ciała w Witowie. Strażacy z każdej strony są. Uroczystości 3 maja, 

które są co roku organizowane w miejscowości Dzianisz. Msza święta, później uroczystości 

związane z jakimiś wręczeniami medali, jak co roku w miejscowości Dzianisz. Bardzo duża ilość 

strażaków w tej uroczystości. Uroczystości mszy bierze łącznie z drużynami młodzieżowymi, 

drużynami pożarniczy i cały zarząd gminny, jak widzimy bardzo fajna uroczystość. Powiatowe 

obchody dnia niepodległości, które były zorganizowane na terenie naszej Gminy w 

miejscowości Kościelisko. No bardzo tutaj chcę podziękować swoim strażakom z jednostki z 

Kościeliska za przygotowanie całej oprawy z innym ośrodkiem kultury. Na terenie naszej parafii 

pogoda udała się. Bardzo duża ilość osób. Dostaliśmy podziękowania od Pana Starosty, że tak 

powiem za bardzo dobrze przygotowaną uroczystość. Mieliśmy około 40 pocztów 

sztandarowych. Wspólna akcja z Urzędem Gminy. Od kilku lat Montujemy czujki w budynkach 

dymowe i, jak widzimy w tych budynkach, gdzie jest jakieś osoby starsze, w drewnianych, co 

roku wspólnie z Panem Mariuszem Sekretarzem Gminy gdzieś te czujki zakupujemy. Strażacy 

montują w swoich sołectwach w miejscach wskazanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Jak wszyscy pamiętamy, zrobiliśmy akcję Armia dla Matyldy. Nasi strażacy włączyli 

się mocno i zaangażowali w zbiórkę pieniędzy. Podpisanie umowy z Panem Wójtem z Gminą 

Kościelisko. Jak wiemy, ustawa odnośnie ochotniczych straży pożarnych z roku 21. Podpisaliśmy 

umowy z jednostkami oraz podpisaliśmy zmianę ekwiwalentu. Za to chciałem bardzo serdecznie 

podziękować za podniesienie ekwiwalentu Radzie Gminy Panu Wójtowi Pani Skarbnik. 

Wszystkim, którzy przyczynili się za podniesieniem ekwiwalentu dla strażaków. Chcę podkreślić 

tutaj, że ekwiwalent, który został podniesiony jest na kupowany sprzęt dla jednostki. 

Umundurowanie jest to, że tak powiem finansowanie w swoim zakresie, jakieś prace i te 

pieniążki nie zostają, że tak powiem w rękach u strażaków, tylko są inwestycje z tego 

prowadzone. No jesteśmy nieliczną Gminą, gdzie udało się tak podnieść mocno ten ekwiwalent 

na 25 zł za godzinę, jak się tak gdzieś tam w powiecie słyszy, bardzo za to dziękuję wszystkim. 

Zawody MDP w Przytkowicach. Mamy tutaj bardzo mocną drużynę z OSP Dzianisz Górny, gdzie 



jeżdżą na te zawody bardzo wysokie miejsca. Zawody narciarskie, snowboard i zjazd tutaj Klimek 

Byrcyn, strażak z Kościeliska i Andrzej Leśniakiewicz bardzo wysokie miejsca. Klimek 3 razy z 

rzędu pierwsze miejsce, mistrz Polski w snowboardzie. Andrzej Leśniakiewicz 3 albo 2. To jest 

strażacy z OSP Kościelisko, którzy reprezentują naszą Gminę na zawodach. Pomoc Caritas to, co 

wspominałem wcześniej, rozwożenia jedzenia i pomoc w rozładunku. Strażacy wykonują tutaj 

wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Pomocy. Dziękuję bardzo. Pani Ewie za współpracę, jak 

wszyscy wiedzą, rozwieszam i montujemy uchwyty na flagi, zawsze przed świętami robią to 

strażacy na poszczególnych sołectwach. Uroczyste przekazanie samochodu GCBA zakupionego 

z Funduszu Sprawiedliwości. W tym dniu zostało przekazane 9 samochodów na teren powiatu. 

Jeden nasz do Kościeliska. Jak widzimy delegacja spora. Komendant Główny z Zastępcą, Pan 

Minister Siarka, Pan Minister Gut-Mostowy oraz Komendant Wojewódzki Nadbrygadier Filipek 

przekazali. Było to na obchodach uroczystych w maju w powiatowym Dniu Strażaka w 

Komendzie Powiatowej. 

Wręczenie świadczeń ratowniczych. Wszyscy pamiętamy , że strażacy, którzy przeszli na 

emeryturę po 65 roku, mają od 22 roku świadczenie ratownicze, czyli 200 zł do emerytury. 

Tutaj, że tak powiem Komendant Główny z Zastępcą i księdzem kapelanem wręczają naszej 

druhnie Bronisławie Kukułach z Dzianisza Dolnego Medal Świętego Floriana i świadczenie 

ratownicze w kwocie 200 zł. Ćwiczenia z ratownictwa wysokościowego. Udało nam się 

zorganizować w Dolinie Kościeliskiej na nowej budowie. Jest tam potężny żuraw. Ewakuacja 

osoby poszkodowanej z 55 metra. Zrobiliśmy takie ćwiczenia pod tym względem, że mamy kilka 

wyciągów, kilka inwestycji i mamy grupy wysokościowe w Witowie i w Kościelisku, czyli takie 

ćwiczenia udało się zorganizować dwudniowe. Ćwiczymy i ewakuujemy osoby z wyciągów 

na terenie naszej miejscowości. Witów Ski Butorowy Wierch i także wyciąg Szymaszkowa. 

Jesteśmy w procedurze dysponowania do takich działań, czyli na bieżąco ćwiczymy. OSP 

Dzianisz Dolny wszedł w Kompanię Logistyczną Zaopatrzenia Wodnego na terenie powiatu. To 

jest jedna jednostka z naszej Gminy z tą przyczepą, o której wcześniej wspominałem. Udało nam 

się zorganizować ćwiczenia w miejscowości Jurgów Gmina Bukowina Tatrzańska. W tych 

ćwiczeniach brało udział 9 jednostek, które są w Kompanii dostarczania wody na duże 

odległości. Zorganizowaliśmy ćwiczenia powiatowe w miejscowości Zakopane schronisko 

Kalatówki. Sprawdziliśmy dojazd, zaopatrzenie wodne. Głównie chodziło nam o drogę dojazdu 

z naszej Gminy jednostek do schroniska. Teren bardzo trudny, jak widzimy udało się. Bieg 

Barbórkowy Wieliczka. W kopalni w Wieliczce odbywają się co roku biegi. Nasi strażacy z 

Witowa reprezentują naszą Gminę. Strażacy zjeżdżają windą na 800 m pod ziemią i oni 

wybiegają w aparatach w pełnym uposażeniu na czas, na powierzchnię ziemi. Bardzo wysokie  

miejsce koło 30 miejsca naszych strażaków, jak widzimy z Witowa. Uroczysta sesja Rady Gminy. 

Braliśmy udział w domu ludowym w Kościelisku. Zabezpieczenie festynu i i zawodów biegowych 

w miejscowości Witów. Wszystkie nasze jednostki zabezpieczały bardzo dużą uroczystość. 

Troszkę jeździmy, że tak powiem po Polsce. Spotkanie w Komendzie Głównej Państwowej Straży 

Pożarnej. Wspólnie tutaj z delegacją na czele z Panem Wójtem odwiedziliśmy Warszawę 4 razy 

w 22 roku. Sprawa odwiedzin Komendy Głównej. Zakup sprzętu, samochodów, remonty remiz. 

Gdzieś tam udaje nam się te środki pozyskać. Wizyta Komendantów Głównych na terenie naszej 

Gminy. To jest jednostka w Kościelisku, Komendant Główny wraz z Zastępcą i Komendantem 

Powiatowym wizytowali naszą Gminę. Zapoznali się z naszymi działaniami, z naszym sprzętem. 



Jednostka Dzianisz Górny i w tym roku chcę podkreślić byliśmy w miejscowości Witów i Dzianisz 

Dolny. Komendant główny zapoznał się z pracą w tamtym tygodniu w tych pozostałych naszych 

jednostkach i  ich potrzebami. Tutaj wielki ukłon w stronę Rady Gminy, w stronę Pana Wójta. 

W tamtym roku udało nam się zrobić parę inwestycji. Wykonanie muru oporowego i drogi 

dojazdowej w miejscowości Dzianisz Górny. Bardzo dziękuję. Inwestycja, która jest tutaj 

zrobiona, środki pochodziły tylko i wyłącznie z Urzędu Gminy Kościelisko. Jak wiemy, kończymy 

rozbudowę remizy OSP Kościelisko. Jesteśmy na etapie odbiorów. Myślę, że do połowy kwietnia 

remiza będzie oddana, potężny, ładny budynek. Prace są na na ukończeniu. Rewitalizacja placu 

OSP Witów, położenie kostki, odwodnienie placu, postawienie nowego masztu, gdzie tutaj 

bardzo dziękuję Panu Sekretarzowi za program, gdzie mamy ładny nowy maszt z flagą już tutaj 

zamontowany na dole. Plac zabaw oraz tak zwany bike stop. To jeszcze trwały prace, że tak 

powiem przed opadami śniegu. Z mojej strony chcę podziękować bardzo wszystkim władzom 

za wsparcie naszych jednostek OSP, a w szczególności Panu Wójtowi Romanowi Krupie, Pani 

Skarbnik Dorocie Kierpacz, Panu Sekretarzowi Mariuszowi Koperskiemu, gdzie na co dzień 

podlegam pod jego jakieś tam dyspozycje oraz Radzie Gminy Kościelisko. Wszystkim Sołtysom 

na naszych sołectwach. Panu Janowi Piczurze, który nas wspiera mocno w sejmiku, Zarządowi 

OSP powiatu tatrzańskiego na czele z Panem Adamem Traczem, Komendzie PSP w Zakopanem, 

w Krakowie, Komendzie Głównej, całemu Zarządowi Gminnemu OSP, przede wszystkim 

strażakom za mobilność, działania poświęcone na rzecz Gminy i lokalnej społeczności. Jak 

wszyscy wiemy, w tak trudnym czasie wcześniej był to COVID. Teraz jest wojna na Ukrainie. 

Jeszcze raz podkreślam za przekazywane środki tutaj na rzecz OSP bardzo dziękujemy, choć 

staramy się, żeby wszystkie jednostki gdzieś tam sobie wypracowały te środki. Zazwyczaj tak 

jest duże środki pozyskują sobie gdzieś tam jednostki w swoich zarządach. Bardzo mnie cieszy 

fakt, że rozpocznie się budowa remizy w Dzianiszu Dolnym, że w przyszłym roku będziemy mogli 

tutaj przedstawić na prezentacji, jak to wygląda. Jeszcze raz wszystkim bardzo dziękuję, kogo 

nie wymieniłem  za wspieranie naszej działalności myślę, że jesteśmy, wiodącą Gminą na terenie 

powiatu tatrzańskiego, choć gdzieś tam Komendant Główny podkreślił, że jesteśmy wiodącą 

Gminą, jak chodzi o o straże pożarne na terenie Polski, już nie wspomnę Małopolski. Dużo ludzi 

gdzieś tam podpytuję, przyjeżdża, uczy się. Jeszcze raz bardzo, bardzo wszystkim dziękuję.” 

Prowadzący Artur Bukowski: „Panie Wójcie, pozwolę sobie na 2 słowa. Panie Komendancie 

Andrzeju,  duże podziękowania, będąc na Waszych walnych mam przyjemność spotykać się z 

tym na bieżąco.  Uważam, że to powinno pójść zostać rozgłośnione w całej Gminie, czy nawet 

szerzej jak prężne straży mamy. Na każdym kroku Wójt Wam dziękuje. W tej chwili widzimy za, 

co Wam dziękuje, bo to tylko jeden rok, a jakbyśmy oglądali. Ja się czasem zastanawiam, kiedy 

wy macie tyle czasu? Także dziękuję, na twoje ręce duże podziękowania. No i ten profesjonalizm 

widać od a do  z. Chociażby dzisiejsza prezentacja. Dziękuję.” 

Wójt Gminy: „Panie Przewodniczący, ja również dołączam się do gratulacji, podziękowania. 

Panie Komendancie na Pana ręce miałem okazję już to czynić, w trakcie walnych zebrań 

sprawozdawczych naszych OSP. Dzisiaj raz jeszcze z tego miejsca pragnę podkreślić, że nie 

wyobrażam sobie bieżącego funkcjonowania Urzędu Gminy Kościelisko, wypełnienia zadań 

własnych bez pomocy jednostek lotniczych, straży pożarnych. Sami Państwo widzicie, jakie te 

działania są, jaka jest ich ilość, na jakim poziomie one są świadczone, co świadczy tylko i 

wyłącznie o potencjale, zaangażowaniu naszych druhów, bo tak, jak zauważył Pan Komendant, 



te środki są również przez nich pozyskiwane, a my jako tutaj Gmina, Państwo, jako Rada Gminy 

Kościelisko, rozumiejąc te potrzeby też wspieracie poprzez dokonywanie odpowiednich zmian 

w budżecie albo, uchwalając sam budżet, tak żeby te potrzeby spełniać, żeby nadążać za 

naszymi strażakami ochotnikami, bo tak jak wspomniał Pan Komendant w wielu tych aspektach 

jesteśmy, jako Gmina, Gminą wiodącą w zakresie poszczególnych działań. To oczywiście 

powoduje, że to dysponowanie jest częstsze, ale dzięki Bogu ta chęć i ochota ze strony druhu 

w niesienia pomocy innym jest wielka, więc za to raz jeszcze z tego miejsca serdeczne 

podziękowania dla wszystkich druhów z terenu naszej Gminy. Jeżeli Państwo pozwolą to będę 

kontynuował swoje sprawozdanie i przejdę do tej części właściwej omówienia tego, co 

wydarzyło się w okresie międzysesyjnym, a więc od 26 stycznia do dnia wczorajszego 28 marca. 

26.01.2023 r. - XLV Sesja Rady Gminy Kościelisko 26.01.2023 r. - spotkanie z dyrektorami 

naszych szkół w sprawach bieżących, związanych z funkcjonowaniem naszych jednostek. 

26.01.2023 r. - spotkanie z klasą 8a z Kościeliska. Wiedza o społeczeństwie w praktyce. 

Załatwienie spraw w urzędzie, składanie wniosków, deklaracji. Petycja do Wójta. Czas spędzony 

w Urzędzie. Dziękuję uczniom za spotkanie. Pani Małgorzacie Piotrowskiej za przeprowadzenie 

w ten niezwykle praktyczny sposób lekcji. 27.01.2023 r. - spotkanie z Primatorem naszego 

partnerskiego miasta Tvardoszyn, Panem Ivanem Saszko i jego zastępcą Panią Vlastą Jancikovą. 

Spotkanie poświęcone kolejnej perspektywie unijnej PL - SK i planowanym naborom. Przesyłam 

Państwu radnym pozdrowienia od Pana primator. 27.01.2023 r. - spotkanie z sołtysami naszych 

sołectw poświęcone organizacji procesu dostarczania decyzji podatkowych, opłat za śmieci a 

także terminów zebrań wiejskich. 29.01.2023 r. - 31 finał WOŚP. Bardzo miły dzień. Dziękuję z 

tego miejsca za każdy rodzaj wsparcia, życzliwości, za każdą złotówkę. W tym roku Gmina 

Kościelisko zagrała po raz pierwszy z wydarzeniem towarzyszącym. Szczególne podziękowania 

dla Pani Anny Hadowskiej, szefowej naszego sztabu. Dziękuję GOKR, OSP Kościelisko, Straży 

Gminnej, wolontariuszom, całemu zespołowi sztabu. Zebraliśmy: do puszek ponad 41 tyś. Zł, w 

ramach licytacji ponad 22 000,00 zł. Łącznie jako sztab przekazaliśmy kwotę 65 609,02 zł. 

Gratulacje. 30.01.2023 r. - Rada Budowy budynku wielofunkcyjnego w Witowie. Omówienie 

aktualnego zakresu budowy, odpowiedzi na pojawiające się zapytanie wykonawcy związane z 

toczącą się inwestycją. 30.01.2023 r. - udział w posiedzeniu Komisji Planu, dotyczącym zmian 

obszarowych studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

31.01.2023 r. - wideo spotkanie z przedstawicielami spółki PKP w temacie regulacji drogi na 

Sywarne 01.02.2023 r., 02.02.2023 r. - dni wolne 03.02.2023 r. - spotkanie z Prezes Polskiego 

Związku Biathlonu Panią Joanną Badacz, w związku z odbywającą się u nas w tym okresie na 

stadionie Biathlonowym w Kirach, XXIX Ogólnopolską Olimpiady Młodzieży. Dobre spotkanie i 

miła rozmowa m.in. o biathlonie w Kirach, o przyszłości i rozwoju tego miejsca. 04.02.2023 r. - 

udział w IX edycji charytatywnych zawodów w narciarstwie alpejskim: „12h slalom maraton 

Zakopane 2023”, które odbyły się na Polanie Szymoszkowej. 06.02.2023 r. - podpisanie aktu 

notarialnego dotyczącego umowy darowizny z Państwem Gruszka, w Dzianiszu. Nieodpłatnie 

nabyliśmy 47 m2 na cele publiczne, związane z drogami. Dziękuje za przekazanie gruntu na 

rzecz naszej Gminy. 07.02.2023 r. - udział w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu Podhalańskiego 

Obszaru Funkcjonalnego. Rozmowa o planowanych, wspólnych do realizacji projektach 

samorządowych. 08.02.2023 r. - dzień wolny 09.02.2023 r. - udział w Forum Wójtów, 

Burmistrzów, Prezydentów Małopolski 10.02.2023 r. - dzień wolny 12.02.2023 r. - na stadionie 



biathlonowym w Kirach odbył się VIII walentynkowy bieg narciarski parami. Było kolorowo, 

barwnie, wesoło. Gratuluję inwencji, otwartości. Dziękuję Stowarzyszeniu Rozwoju Turystyki w 

Gminie Kościeliskom za organizację i przeprowadzenie imprezy. 13.02.2023 r. - spotkanie z 

Panem Wojciechem Styrczulą Prezesem Podhalańskiej Lokalnej Grupy Działania w temacie 

spraw bieżących stowarzyszenia. 14.02.2023 r. - udział w spotkaniu Zebraniu Wspólnoty 

Mieszkaniowej w Witowie, 15.02.2023 r. - I inauguracyjna sesja IV kadencji Młodzieżowej Rady 

Gminy Kościelisko za nami. Miałem dużą przyjemność wręczyć zaświadczenie o wyborze na 

radnego młodzieżowego, złożyć gratulacje i życzyć powodzenia w realizacji planów. Wybrane 

zostały Prezydium Rady w następującym składzie: Maja Szałowska - Przewodnicząca 

Młodzieżowej Rady Gminy Kościelisko, Katarzyna Krzeptowska - wiceprzewodnicząca 

Młodzieżowej Rady Gminy Kościelisko, Grzegorz Gruszka - Sekretarz Młodzieżowej Rady Gminy 

Kościelisko. 16.02.2023 r. spotkanie i rozmowa z Prezesem WFOŚ w Krakowie, Panem 

Kazimierzem Koprowskim. Główny temat to możliwości pozyskania dofinansowania na budowę 

sieci kanalizacyjnej w Dzianiszu, 16.02.2023 r. - spotkanie z wojewodą w temacie spraw 

bieżących. Rozmawialiśmy m.in. na temat możliwości pozyskania dofinansowania na remont 

drogi Pod Blachówką i drogi Rąbanisko. 16.02.2023 r. - spotkanie z zarządem Związku Podhalan 

Oddział Dzianisz. Podsumowanie działalności związku i omówienie wydarzeń roku 2022, plany 

na rok 2023, sprawy bieżące. O tym była mowa. Dziękuję zarządowi za zaproszenie. 17.02.2023 

r. - udział w spotkaniu dotyczącym otwarcia biura Narodowego Centrum Sokolstwa, inauguracji 

działalności strzelnicy w ramach działalności Towarzystwa Gimnastycznego Sokół Gniazdo w 

Zakopanem. 18.02.2023 r. - tego dnia wziąłem udział w Walnych Zebraniach Sprawozdawczych: 

Ochotnicza Straż Pożarna w Witowie, OSP Dzianisz Dolny. W trakcie zebrań poszczególne 

zarządy OSP uzyskały absolutorium. Przyjęto także plan działalności i plan finansowy na 2023 

rok. Dziękuję naszym OSP za bardzo dobrą współpracę i codzienną służbę na rzecz 

bezpieczeństwa naszych mieszkańców. 19.02.2023 r. - tego dnia w niedzielę na stadionie 

biathlonowym w Kirach, odbyły się Mistrzostwa Polski w narciarstwie biegowym osób 

słabowidzących i niewidomych. Wziąłem udział w uroczystości wręczenia medali i dyplomów. 

20.02.2023 r. - spotkanie z Dyrekcją Muzeum tatrzańskiego Dyrektorem Panem Michałem 

Murzynem i jego zastępca Andrzejem Skupniem, w temacie współpracy pomiędzy naszymi 

jednostkami, bieżącej działalności muzeum. 20.02.2023 r. - spotkanie z Wójtem, Gminy 

Nieporęt, Panem Maciejem Mazurem. Spotkanie kurtuazyjne i miła rozmowa o samorządzie. 

21.02.2023 r. - spotkanie organizacyjne dotyczące realizacja zadania związanego z 

opracowaniem dokumentacji projektowej dla zadania budowa sali gimnastycznej przy zespole 

szkolno-przedszkolnym w Dzianiszu. 22.02.2023 r. - dyskusja dotyczącą możliwości ogrzewania 

geotermalnego dla części sołectwa Witów. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele spółki 

Termy Chochołowskie i eksperci z Polskiej Akademii Nauk. W tej chwili realizowany jest 

program, którego efektem będzie raport przygotowany przez ekspertów w dziedzinie energii 

geotermalnej zawierający analizę możliwości wykorzystania źródła geotermalnego, które 

obecnie eksploatują Chochołowskie Termy, do rozwoju sieci ciepłowniczej. Jesteśmy zatem na 

etapie badania możliwości, zastanawiania się nad możliwościami budowy takiej sieci. Dzisiaj nie 

jestem w stanie Państwu nic więcej powiedzieć. 22.02.2023 r. - spotkanie z przedstawicielami 

firmy Orange w temacie budowy sieci światłowodowej. Do końca roku z naszych miejscowości 

powinny zniknąć tzw. Białe plamy a usługa powinna być dostępna. Mówimy o tzw. Białych 

plamach czyli obszarach wyłączonych - z niewiadomych powodów - z programu POPC - Polski 



Cyfrowej. 23.02.2023 r. - wideo spotkanie w ramach Podhalańskiej Lokalnej Grupy Działania, 

dotyczące zbliżających się naborów i innych spraw bieżących 24.02.2023 r. - spotkanie z 

Prezesem Zarządu Gminnego OSP Gminy Kościelisko Panem Krzysztofem Michniakiem, w 

sprawach bieżących, 26.02.2023 r. - udział w Walnych Zebraniach Sprawozdawczych w: 

Ochotnicza Straż Pożarna w Kościelisku, i OSP Dzianisz Górny. W trakcie zebrań poszczególne 

zarządy OSP uzyskały absolutorium. Przyjęto także plan działalności i plan finansowy na 2023 

rok. W Walnym Zebraniach wzięli udział zastępca komendanta głównego PSP nadbryg. Krzysztof 

Hejduk, zastępca małopolskiego komendanta wojewódzkiego PSP st. bryg. Mariuszowi Łaciak, 

komendant Komendy Powiatowej PS Pożarnej Zakopane st. bryg. Grzegorz Worwa. 

Podsumowując działanie wszystkich naszych jednostek OSP, muszę powiedzieć, że mam 

przyjemność współpracy z bardzo zaangażowanymi i oddanymi straży ludźmi. Ludźmi 

aktywnymi, ambitnymi i nastawionymi na współpracę oraz rozwój. Dziękuję druhom raz jeszcze. 

27.02.2023 r. - wideoczat, 27.02.2023 r. - 03.03.2023 r. - w tych dniach intensywna praca nad 

projektem planu miejscowego planu zagospodarowanie przestrzennego dla sołectwa 

Kościelisko, w zakresie rozpatrywania uwag. 06.03.2023 r. - spotkanie z sekretarzem stanu, 

Panem Edwardem Siarką w temacie naruszenia własności przez osoby świadczące usługi w 

zakresie najmu quadów, skuterów. Dyskusja o problemie i poinformowanie o planowanym 

złożeniu stosownego pisma w tym zakresie i kwestii znalezienia skutecznych rozwiązań 

prawnych pozwalających na walkę z tym naruszeniami, 06.03.2023 r. - spotkanie z Burmistrzem 

Miasta Zakopane Panem Leszkiem Dorulą, sekretarzem miasta Grzegorzem Cisło w temacie 

opłaty miejscowej. Dobra wymiana doświadczeń i spostrzeżeń w zakresie jej pobierania. 

07.03.2023 r. - spotkanie z Prezesem Zarządu Gminnego OSP Gminy Koscielisko z panem 

Krzysztofem Michniakiem, w sprawach bieżących, 08.03.2023 r. - spotkanie w terenie, na DW 

nr 958 w Witowie, z przedstawicielem wykonawcy firmy Strabag w temacie realizowanego 

zadania. 09.03.2023 r. - spotkanie z Dyrektorami naszych szkół, w sprawach bieżących 

dotyczących funkcjonowania szkół. 09.03.2023 r. - spotkanie z radnymi, członkami Rady 

Sołeckiej w Dzianiszu, w temacie spraw bieżących i kwestii związanych ze zbliżającym się 

Zebraniem Wiejskim. 10.03.2023 r. - Rada budowy dotyczącą końcowego etapu realizacji 

zamierzenia przebudowa budynku remizy OSP Kościelisko, 12.03.2023 r. - Zebranie Wiejskie w 

Dzianiszu, w temacie planowanych inwestycji, remontów i innych spraw bieżących sołectwa. 

Dużo poruszonych tematów. Drogi, gaz, problem quadów / skuterów, remiza OSP Dzianisz 

Dolny. O tym między innymi rozmawialiśmy. Dziękuje mieszkańcom za obecność 13.03.2023 r. 

- wspólnie z Panią Skarbnik podpisaliśmy umowę na dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, remontu drogi gminnej Karpielówka Dolna, w Kościelisku. Pozyskaliśmy wsparcie 

w wysokości w wysokości 571 207,00 zł… 14.03.2023 r. - spotkanie przy OSP Dzianisz Dolny z 

zarządem jednostki. 15.03.2023 r. - spotkanie z projektantem sali gimnastycznej w Dzianiszu. 

Temat infrastruktury technicznej, przejścia kabli teletechnicznych to główny punkt spotkania. 

17.03.2023 r. - Rada Budowy dotycząca inwestycji związanej z budową budynku 

wielofunkcyjnego w Witowie 19.03.2023 r. - Zebranie Wiejskie w Witowie, w temacie 

planowanych inwestycji, remontów na 2023 r. i innych spraw bieżących sołectwa. Dziękuje 

mieszkańcom za obecność 20.03.2023 r. - udział w Walnym Nadzwyczajnym Zebraniu 

Małopolskiej Organizacji Turystycznej 21.03.2023 r. - udział w posiedzeniu Komisji ds 

obywatelskich 22.03.2023 r. - spotkanie na Drodze Dworskiej w temacie harmonogramu robót 

na tej drodze. Prace związane z budową sieci gazowej potrwają do końca maja. Po ich 



zakończeniu rozpocznie się korytowanie drogi. 22.03.2023 r. - podpisanie umowy na budowę 

sieci kanalizacyjnej w Witowie podpisana. Zakres: budowa obejmuje sieć kanalizacji sanitarnej 

wraz z przyłączami do budynków o długości 3 380,50 mb. Odcinek sieci od kościoła do Między 

Potoków (strona wschodnia), Wartość zadania: 1 971 758,15 zł. Wykonawca: TBP Łukaszczyk 

sp.j. Termin realizacji: październik 2024. To ostatni odcinek sieci do wykonania w Witowie, w 

ciągu samej miejscowości. 23.03.2023 r. - udział w posiedzeniu Komisji Oświaty 24.03.2023 r. - 

udział w pogrzebie ŚP Danuty Pyziak, wieloletniego pracownika GOKR. Osoby zaangażowanej, 

oddanej pracy. Życzliwej dla innych. Pokój Jej Duszy. 26.03.2023 r. - Zebranie Wiejskie w 

Kościelisku. Również w temacie planowanych remontów, inwestycji w roku 2023 i spraw 

bieżących. Nie było ono łatwe i oczywiste. Miejscami burzliwe, emocjonalne, głośne, ale mimo 

wszystko merytoryczne. Temat, dotyczący projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla Kościeliska, zdominował dyskusję. Do sformułowań, 

wypowiedzianych twierdzeń, różnych historii, będziemy pewnie w trakcie dyskusji na Komisji 

Planu wracać. 27.03.2023 r. - spotkanie w Witowie z przedstawicielem DW, Panem Jackiem 

Rokickim w temacie odwodnienia w pasie drogowym dróg polnych i innych tematów dotyczącej 

tej drogi. 27.03.2023 r. - odprawa z przedstawicielami właściwych służb w temacie 

„Weekendów krokusowych”. Spotkaliśmy się w gronie wszystkich zainteresowanych aby 

zminimalizować skutki prowadzonej inwestycji na DW z punktu widzenia ruchu turystycznego 

jaki generuje wykwit krokusów. Ustaliliśmy m.in. że w weekendy kiedy zakładamy, że ruch 

turystyczny będzie największy, kierowanie ruchem odbywać się będzie w sposób ręczny. 

27.03.2023 r. - spotkanie z projektantem sali gimnastycznej w Dzianiszu. 27.03.2023 r. - udział 

w posiedzeniu Komisji Ekonomiki 28.03.2023 r. - spotkanie z Panią Dyrektor Zespołu Szkolno 

Przedszkolnego w Kościelisku, z Panią Martą Szlachtowską w sprawach bieżących, 28.03.2023 

r. - spotkanie z Prezesem spółki PKL panem Danielem Pitrusem, w temacie projektu zmiany 

MPZP dla sołectwa Kościelisko i informacji o aktualniej trwającej procedurze. Informacja z 

zamówień publicznych. Dziękuję pracownikom, całemu mojemu zespołowi za działanie i 

zaangażowanie w okresie międzysesyjnym. Panowie Przewodniczący, Wysoko Rado, Szanowni 

Państwo, To wszystko co chciałem przekazać w ramach sprawozdania. Dziękuję za uwagę”. 

 

Pytań ani uwag do sprawozdania nie było.  

Głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem Sprawozdanie Wójta z działalności 

międzysesyjnej?  

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 10:41 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 



Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 10:41 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 10:41 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 10:41 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 10:41 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 10:41 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 10:41 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 10:41 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 10:41 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:41 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:41 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 10:41 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 10:41 

W wyniku jawnego głosowania sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

4. Interpelacje i zapytania radnych - nie było.  

 

5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok 

 

Kierownik OPS Ewa Piczura: „W 2022 roku Ośrodek Pomocy Społecznej w Kościelisku na 

realizację zadań wydatkował ogółem kwotę 15 474 147,01 zł – z tego środki własne gminy 

stanowiły kwotę  1 381 097,31 zł,  natomiast środki pochodzące z dotacji  budżetu państwa 

wynosiły 14 093 049,70 zł. 



Głównym zadaniem Ośrodka Pomocy Społecznej w Kościelisku  jest realizacja zadań 

wynikających z ustawy o pomocy społecznej.  

W ramach tej ustawy wypłacono: 

- zasiłki stałe dla 26 osób na kwotę 188 363,00 zł i ubezpieczenie zdrowotne w kwocie 14 048,00 

zł 

- zasiłki okresowe dla 16 osób na kwotę 30 489,00 zł 

- zasiłki celowe dla 50 osób na kwotę 115 066,00 zł 

- 18 osób przebywało w domach pomocy społecznej a odpłatność gminy   wyniosła 569 001, 00 

zł  

- dla 3 osób świadczono usługi opiekuńcze a koszt wyniósł 18 316,00 zł  

Ośrodek realizował rządowy program „Posiłek w szkole i w domu”  na łączną kwotę  90 165,00 

zł. 

W 2022 roku Ośrodek w ramach realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej objął pomocą asystenta 11 rodzin w tym 25 dzieci. Z tej formy pomocy korzystały 

rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczych. Mają 

miejsce sytuacje, gdy dziecko pozbawione zostaje opieki rodzicielskiej i wówczas należy 

zapewnić mu opiekę w rodzinnej formie pieczy zastępczej. Gmina ma obowiązek 

współfinansować pobyt dzieci w  pieczy zastępczej. W ubiegłym roku Ośrodek poniósł koszty 

pobytu 7 dzieci przebywających w rodzinach zastępczych w wysokości 51 644,37 zł. 

 W ramach ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie prowadził Ośrodek także obsługę 

organizacyjno-techniczną Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie w Gminie Kościelisko.  

W 2022r. Zespół w ramach procedury „Niebieskie Karty” objął pomocą 18 rodzin o liczbie osób 

w rodzinie 61. Przy Zespole działa Punkt Informacji, Wsparcia i Pomocy dla Osób Dotkniętych 

Przemocą w Rodzinie, gdzie pełnione są dyżury psychologa i pracowników socjalnych. Z usług 

świadczonych w Punkcie skorzystało 28 osób.  

 Ośrodek w ramach umowy zawartej z Caritas Archidiecezji Krakowskiej nadal realizuje Program 

Operacyjny Pomoc Żywnościowa. Z pomocy tej w formie artykułów spożywczych skorzystało 65 

rodzin w tym 132 osoby w rodzinach. 



Ośrodek pomocy społecznej realizuje także zadania niezwiązane z pomocą społeczną a 

wynikające z innych ustaw i rozporządzeń.  Do jednych z takich zadań należą świadczenia 

rodzinne. W skład tych świadczeń wchodzą:  

 

Lp.  Wyszczególnienie  Liczba 

rodzin 

Liczba 

świadczeń  

Kwota 

świadczenia  

1.  Zasiłek rodzinny  369 7 762   866 917,51 zł 

2.  Dodatki do zasiłku rodzinnego, w tym z 

tytułu:  

314   3 925  469 475,59 zł 

2.1.  Urodzenia dziecka  30 38 25 937,48 zł 

2.2.  Opieka nad dzieckiem w okresie korzystania 

z urlopu wychowawczego  

53 330 131 717,60zł  

2.3.  Samotnego wychowywania dziecka  17 169 29 059,64 zł 

2.4.  Kształcenia i rehabilitacji dziecka 

niepełnosprawnego  

19 209 21 188,47 zł 

2.5.  Rozpoczęcia roku szkolnego  234 427 40 108,80 zł 

2.6.  Podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza 

miejscem zamieszkania, w tym:  

134 1 218 83 826,91 zł  

2.6.1  Zamieszkania  12 89 9 838,23 zł 

2.6.2  Dojazdu  122 1129 73 988,68 zł 

2.7.  Wychowywania dziecka w rodzinie 

wielodzietnej  

111 1 534 137 636,69 zł 

3. Jednorazowe zapomogi z tyt. urodzenia 

dziecka 

64 64 64 000,00 zł 

4.  Świadczenie rodzicielskie  19 172  161 489,90 zł  

5.  Zasiłki pielęgnacyjne  117 1288  274 548,48 zł  

6.  Świadczenie pielęgnacyjne  39 425 879 513480 zł 

7.  Specjalny zasiłek opiekuńczy  6 49   30 380,00 zł 

8.  Zasiłek dla opiekuna  2   4   2 369,20 zł 

 

W 2022r Ośrodek wypłacił świadczenia rodzinne na kwotę 2 748 694,16 zł. 



Kolejnym świadczeniem wypłacanym przez Ośrodek jest fundusz alimentacyjny, który został 

przyznany dla 19 rodzin na kwotę 110 410,43 zł.  

Ośrodek Pomocy Społecznej do 31.05.2022r. realizował także Program „Rodzina 500+” , na 

który otrzymał dotację z budżetu państwa w kwocie 4 248 163, 53 zł. 

Liczba rodzin Liczba świadczeń Kwota 

991 8445 4 248 163,53 zł 

Aktualnie świadczenie to od czerwca 2022r. realizowane jest przez Zakład Ubezpieczeń 

Społecznych jednak Ośrodek nadal zobligowany jest do realizacji tego programu ale tylko w 

ramach koordynacji systemu zabezpieczenia społecznego. Dotyczy to osób, których członkowie 

rodziny przebywają poza granicami państwa.  

Kolejnym zadaniem, które realizowane jest od kilku lat w ośrodku pomocy społecznej to 

ogólnopolska karta dużej rodziny. W 2022r. Ośrodek przyznał karty dla 21 nowych rodzin oraz 

30 kart dla rodzin, które już są jej posiadaczami i wnioskowali o dodatkowe karty oraz 3 karty 

dla rodzin, którym urodził się nowy członek rodziny. 

Najwięcej kart w 2022r. zostało przyznanych dla osób, którzy mieli kiedykolwiek na utrzymaniu 

łącznie co najmniej troje dzieci bez względu na ich wiek. Takich kart przyznano dla 113 rodzin.   

Ośrodek Pomocy Społecznej w Kościelisku od 2020r. prowadzi także postępowania i wydaje 

zaświadczenia o dochodzie dla osób, które zamierzają złożyć wniosek o dofinansowanie w 

ramach programu „Czyste powietrze”. W 2022r. wydano 64 zaświadczenia. 

W ubiegłym roku Ośrodek został zobligowany do prowadzenia nowych zadań.    

Pierwsze świadczenia, które realizowane było od stycznia to dodatek osłonowy. Przyznano i 

wypłacono 1110 dodatków osłonowych na łączną kwotę 853.461,40 zł. Wydano 77 decyzji 

odmownych w związku z przekroczeniem kryterium dochodowego, uprawniającym do 

przyznania dodatku osłonowego. 

Drugim nowym zadaniem był dodatek węglowy. Przyznano i wypłacono 1301 dodatków 

węglowych na łączną kwotę 3.903.000,00 zł. Wydano 110 decyzji odmownych, 231 wniosków 



pozostawiono bez rozpoznania, natomiast wniosków umorzonych, przekazanych wg. 

właściwości oraz pozostawionych bez rozpatrzenia lub bez rozpoznania było 48.            

Trzecim nowym dodatkiem realizowanym w 2022 r. był dodatek dla gospodarstw domowych z 

tytułu wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. Przyznano i wypłacono 586 dodatków z tego 

tyt. na łączną kwotę 1.187.500,00 zł.  

W tym: 

 -na pellet drzewny lub inny rodzaj biomasy  dla 254 gospodarstw na kwotę     

  762.000,00 zł, 

- drewno kawałkowe dla 111 gospodarstw na kwotę 111.000,00 zł 

- skroplony gaz LPG dla 85 gospodarstw na kwotę 42.500,00 zł 

- olej opałowy 136 gospodarstw na kwotę 272.000,00 zł 

Wydano 26 decyzji odmownych a 14 wniosków pozostawiono bez rozpatrzenia w związku z 

niestawieniem się wnioskodawcy na wezwanie lub umorzono na prośbę wnioskodawcy. 

Czwartym dodatkowym zadaniem, którego realizację rozpoczęto w 2022r. był tzw. dodatek 

elektryczny. Zostało złożonych 116 wniosków. Przyznano 35 dodatków na łączną kwotę 

43 000,00 zł. Pozostałe wnioski są w trakcie rozpatrywania.   

           W 2022r. Ośrodek realizował także zadania w związku z konfliktem zbrojnym na Ukrainie. 

W ramach pomocy obywatelom Ukrainy udzielono następującej pomocy: 

1. Jednorazowe świadczenie 300,00 zł dla 537 osób  na łączną kwotę 161 100,00 zł 

2. Posiłek dla dzieci i młodzieży w szkole dla 97 osób w kwocie 17 656,02 zł  

3. Zasiłki celowe dla 25 rodzin na kwotę 13 345,00 zł 

4. Świadczenia rodzinne  dla 55 rodzin 29 461,44 zł  

W 2022r. pracownicy Ośrodka oprócz zadań wykonywanych rok rocznie otrzymali do realizacji 

wiele nowych zadań zarówno w związku z konfliktem zbrojnym na Ukrainie jak i sytuacja na 

rynku energetycznym. Ilość rozpatrywanych wniosków w 2022r wzrosła w stosunku do roku 

2021 o  3 505.    



Panie Przewodniczący,  na posiedzeniu Komisji ds. Obywatelskich  sprawozdanie zostało 

szczegółowo przedstawione i pozytywnie zaopiniowane, zwracam się z prośbą o jego 

zatwierdzenie.”  

Pytań nie było.  

 

Głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2022 rok? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 10:53 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 10:54 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 10:53 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 10:53 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 10:53 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 10:53 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 10:53 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 10:53 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 10:53 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:53 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:53 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 10:53 



14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 10:53 

 

 

W wyniku jawnego głosowania sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte.  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Statutu Gminy Kościelisko 

Radca Prawny Maciej Tokarz: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, zmiana wynika z faktu. 

Jest to zmiana tylko natury formalnej, gdyż zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym nie jest 

materią statutową, aby wskazywać tam jednostki organizacyjne gminy. Zwrócono nam też 

uwagę, że nie wszystkie dane właśnie w tym wykazie, który stanowi załącznik 2  do tego  statutu 

są aktualne. Wobec tego załącznik ten zostanie ze statutu usunięty, natomiast taki wykaz 

jednostek organizacyjnych z aktualnymi danymi będzie na bieżąco przez Pana Wójta 

zamieszczony na biuletynie informacji publicznej i przyjmowany przez Wójta zarządzeniem, tak 

jak to powinno być zgodnie z formalno-prawnymi uregulowaniami ustawą. Stąd wynika ta 

zmiana, która polega na usunięciu tego załącznika z dokumentu." 

 Pytań nie było.  

Przewodniczący Komisji Ekonomiki wyraził pozytywną opinię projektu uchwały.   

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/ 347/23 w sprawie 

wprowadzenia zmiany do Statutu Gminy Kościelisko? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 10:56 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 10:56 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 10:56 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 10:56 



4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 10:56 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 10:56 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 10:56 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 10:56 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 10:56 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:56 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:56 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 10:56 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 10:56 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła następującą 

uchwałę: 

Uchwała nr XLVI/ 347/23 z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Kościelisko.  

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Małopolskiego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania  bezdomności zwierząt w 2023 roku 

 

Inspektor Marzena Truchan: „Szanowni Państwo, ustawa o ochronie zwierząt stanowi, że 

zapewnienie opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganie bezdomności zwierząt 

należy do zadań własnych gmin. Wypełniając ten obowiązek Rada Gminy określa w drodze 

uchwały corocznie do dnia 31 marca program opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt programu został opracowany przez Wójta Gminy 

Kościelisko, milcząco zaopiniowany przez Koło Łowieckie Wspólnota w Witowie, Koło 

Łowieckie Rosomak w Poroninie, Koło Łowieckie w Zakopanem, Tatrzańskie Towarzystwo 

Opieki nad Zwierzętami w Zakopanem, Fundacja Zwierzęta Podhala z siedzibą w Zakopanem 

oraz Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym Targu. 21 marca projekt został 

przedstawiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji do Spraw Obywatelskich. 

Proszę o podjęcie uchwały”. 



Wiceprzewodniczący Komisji do spraw obywatelskich wyraził pozytywną opinię projektu 

uchwały.  

Pytań nie było.  

 

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/ 348/23 w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt w 

2023 roku? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 10:58 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 10:58 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 10:58 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 10:58 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 10:58 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 10:58 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 10:58 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 10:58 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 10:58 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:58 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 10:58 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 10:58 



14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 10:58 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

348/23 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt w 2023 roku.  

 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Małopolskiego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie komunalizacji mienia Skarbu Państwa 

 

Geodeta Łukasz Armata: „Panowie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, proszę Wysoką Radę o wyrażenie zgody na nabycie w trybie komunalizacji mienia 

państwowego nieruchomości położonej w Kościelisku, stanowiącej własność skarbu Państwa, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna o numerze 29 58/2 o powierzchni 42 m kwadratowe 

podjętej księgą wieczystą o numerze 12137/4. Nabycie odbywać się będzie poprzez wydanie 

decyzji Wojewody w trybie artykułu 5 ustęp 4 ustawy z dnia 10 maja 1990 roku. Przepisy 

wprowadzające ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych. 

Po przeprowadzeniu postępowania z inicjatywy Gminy decyzja ma charakter konstytutywny, 

dlatego zgodnie z treścią artykułu 18 ustęp 2 Pkt 9 litera a ustawy z dnia 8 marca z 1990 roku o 

samorządzie gminnym na nabycie nieruchomości w trybie artykułu 5 ustęp 4 wyżej 

wymienionej ustawy niezbędna jest zgoda Rady Gminy wyrażona w formie uchwały. 

Nieruchomość, będąca przedmiotem komunalizacji na rzecz Gminy służyć będzie realizacji 

zadań własnych Gminy. Proszę szanowną Radę o podjęcie uchwały”. 

Radny Piotr Kopeć : „Na posiedzeniu Komisji Ekonomiki w dniu 27 marca pozytywnie 

zaopiniowaliśmy przedstawiony projekt uchwały. Wnoszę o przyjęcie. Dziękuję.” 

Pytań nie było.  

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/349/23 w sprawie 

komunalizacji mienia Skarbu Państwa? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 11:01 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 



Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 11:01 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 11:01 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 11:01 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 11:01 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 11:01 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 11:01 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 11:01 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 11:01 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:01 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:01 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 11:01 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 11:01 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

349/23 w sprawie komunalizacji mienia Skarbu Państwa.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od PKP 

S.A. 

 



Geodeta Gminny Łukasz Armata: „Panowie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo. Proszę wysoką Radę o wyrażenie zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Gminę Kościelisko od PKP SA prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w 

Kościelisku, Oznaczonej jako działki ewidencyjne o numerach 25 78/225.Działki te ujawnione są 

w księdze Wieczystej o numerze 47207/0 i jednocześnie proszę o wyrażenie zgody na 

obciążenie tej nieruchomości służebnością drogi koniecznej ,służebnością umieszczenia sieci 

przesyłowej w tej nieruchomości. Transakcja dokonywana jest w celu realizacji zadań 

związanych z inwestycjami infrastrukturalnymi, służącymi wykonywaniu zadań własnych Gminy 

w dziedzinie transportu, gdyż działki te znajdują się w pasie drogowym ulicy Sywarne i w związku 

z tym niezbędnym jest uregulowanie własności tej nieruchomości. Proszę szanowną Radę o 

podjęcie uchwały w tej sprawie”. 

Radny Piotr Kopeć : „ … wszyscy zebrani pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt, a ja 

wnoszę teraz o przyjęcie.” 

 

Pytań nie było.  

 

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/ 350/23 w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od PKP S.A.? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 11:04 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 11:05 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 11:04 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 11:04 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 11:04 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 11:04 



6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 11:04 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 11:04 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 11:04 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:04 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:04 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 11:04 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 11:04 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

350 /23 w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od PKP S.A. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie umowy najmu 

nieruchomości  gminnej. 

 

Wójt Gminy Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

zwracam się z prośbą o wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargu i zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy najmu na okres do 10 lat dla nieruchomości gminnej, na której 

zlokalizowany jest budynek położony w Kościelisku przy ulicy Nędzy Kubińca 76. W budynku 

tym mieściła się wcześniej siedziba Gminnego Ośrodka Kultury Regionalnej, biblioteki 

publicznej, a także centrum usług wspólnych, tak jak Państwa informowałem na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Ekonomiki trzykrotne postępowanie w trybie  przetargowym  nie 

przyniosło rozstrzygnięcia. Nie było żadnej oferty, teraz pojawiła się szansa podpisania umowy 

z przeznaczeniem tego budynku na cele apteki i lokali pracowniczych. W związku z tymi 

warunkami, które też sobie dokładnie omówiliśmy, które zaakceptowaliśmy proszę o 

wyrażenie zgody przez Radę Gminy Kościelisko, abym mógł zawrzeć tą umowę zgodnie z 

naszymi ustaleniami. Dziękuję.” 

Kopeć Piotr: „Pan Wójt podejmował wcześniej próby trzykrotnego przetargu.  Nie powiodły się, 

natomiast w toku negocjacji jest szansa na pozyskanie oferenta, osoby, która właśnie będzie 

prowadziła działalność ważną dla mieszkańców, czyli aptekę. Ponadto uzyskamy dochód w skali 

roku niebagatelny, bo jednak jest to kwota ponad 5000 zł netto miesięcznie, a do tego dochodzą 

koszty użytkowania tego budynku, koszty stałe, które obciążały cały czas budżet naszej Gminy, 

więc od tej pory tych kosztów nie będziemy mieć. Zatem taka wartość wyraźnie jeszcze 



wzrośnie. Po dyskusji zaopiniowaliśmy pozytywnie przedstawiony projekt i wnoszę o przyjęcia, 

aby dać Panu Wójtowi możliwość. zawarcia umowy.” 

Pytań nie było.  

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/ 351/23  w sprawie wyrażenia 

zgody na bezprzetargowe zawarcie umowy najmu nieruchomości gminnej? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 11:08 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 11:08 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 11:08 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 11:08 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 11:08 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 11:08 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 11:08 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 11:08 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 11:08 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:08 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:08 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 11:08 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 



15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 11:08 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

351 /23 w sprawie  wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie umowy najmu nieruchomości 

gminnej? 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „Szanowni Państwo zwracam się z prośbą o przyjęcie 

przedłożonego projektu zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023. Zmiany dotyczące 

zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 786729,69 zł. W działach 750, 758 po dochodach 

oraz działach 750 i 801 po wydatkach proszę o przyjęcie zmian, wynikających z ostatecznych 

dotacji celowych udzielanych z województwa małopolskiego. Jest to zwiększenie o kwotę 

19459,69 zł oraz ostatecznych kwot subwencji. Dotyczy ona zmniejszenia subwencji 

oświatowej o kwotę 5730 zł. Kwota zwiększenia o 10000 zł  w rozdziale 853, 95 pozostała 

działalność po stronie dochodów i wydatków dotyczy przyjęcia §, dotyczącego zwrotu 

nienależnie pobranych świadczeń funduszu przeciwdziałania COVID 19. Proszę również o 

zwiększenie wpływów z tytułu opłaty miejscowej o kwotę 50000 zł przeznaczeniem na bieżące  

wydatki w rozdziale 630 03 zadania w zakresie upowszechniania turystyki. Zwiększenie 

dochodów jest tak, że w dziale 750 administracja publiczna w dochodach majątkowych na 

kwotę 713000 zł. Jest to otrzymana refundacja poniesionych kosztów zakończonego i 

rozliczonego projektu, dotyczącego budowy Urzędu Gminy Kościelisko. Dzięki otrzymanym 

środkom finansowym z refundacji możemy pokryć braki w wydatkach inwestycyjnych, które 

wynikły po zakończonych postępowaniach zakupowych z Polskiego Ładu, programu inwestycji 

strategicznych i przystąpić do ich realizacji. Szerzej mówił o tym wcześniej Pan Wójt. O kwotę 

650000 zł należy zwiększyć limit na inwestycji pod nazwą modernizacja dróg gminnych w 

miejscowości Kościelisko, Gmina Kościelisko o kwotę 20000 zł. Zwiększamy wydatki na 

inwestycję pod nazwą przebudowa, nadbudowa, rozbudowa istniejącego budynku remizy OSP 

w Dzianiszu Dolnym wraz z dostawą wyposażenia. Wprowadzamy również do budżetu 3 nowe 

zadania inwestycyjne, wykonanie dokumentacji projektów obiektów małej architektury w 

postaci form przestrzennych z nazwą Gminy 30000 zł. Zakup policyjnych środków transportu 

wraz z wyposażeniem 13000 zł, dostawa i montaż kompresora aktywnego na stacji 

uzdatniania wody w Kirach w miejscowości Kościelisko 30000 zł. Przyczyna to zadanie Środki 

zostały przesunięte z wydatków bieżących w tym samym dziale 400 wytwarzanie i 

zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę. Załącznik nr 3 prezentuje zmiany w 

budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 w zakresie dochodów i wydatków, związanych z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej wykonywanych przez Gminę Kościelisko. 

Załącznik nr 4 prezentuje natomiast zmiany planu dochodów i wydatków, w zakresie środków 



otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID 19 w roku 2023. Proszę zatem wysoką Radę 

o przyjęcie proponowanego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko 

na rok bieżący. Dziękuję.” 

 Przewodniczący Komisji Ekonomiki Piotr Kopeć: „Wysoka Rado, zakres przedstawiony przez 

Panią Skarbnik omawialiśmy na posiedzeniu Komisji, zakres zmian w budżecie. Tutaj tak, jak 

Pani Skarbnik powiedziała, następuje uporządkowanie budżetu wydatków i dochodów. Ale 

najważniejsza sprawa to około 700000 zaoszczędziliśmy na obecnym budynku Urzędu Gminy, 

a z 2 strony około 700000 przeznaczamy na ważne inwestycje, głównie drogi w Kościelisku i 

jeszcze tam dofinansowujemy też remizę OSP Dzianisz Dolny.  Po dyskusji Radni obecni na 

Komisji Ekonomiki w liczbie 10 osób zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie przedstawione 

zmiany i wnoszę o przyjęcie uchwały” 

Pytań nie było.  

Radny Piotr Kopeć poinformował o pozytywnej opinii projektu uchwały wyrażonej  przez 

Komisję Ekonomiki.  

 

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr 352/23 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kościelisko na rok 2023? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 11:13 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 11:13 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 11:13 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 11:13 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 11:13 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 11:13 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 11:13 



8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 11:13 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 11:13 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:13 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:13 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 11:13 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 11:13 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

352 /23 w sprawie  zmian w budżecie gminy Kościelisko na rok 2023.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Małopolskiego.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2023-2040  

 

Skarbnik gminy Dorota Kierpacz :” Szanowni Państwo, zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej są konsekwencją wcześniej podjętej uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Kościelisko i dotyczą zmiany w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kościelisko na lata 2023-2040 poprzez określenie aktualnych kwot dochodów i wydatków 

budżetowych w roku 2023. Zmiany w wykazie wieloletnich przedsięwzięć realizowanych przez 

Gminę Kościelisko w latach 2020-2040 poprzez zmianę limitu środków finansowych dla 2 

zadań pod nazwą modernizacja dróg gminnych w miejscowości Kościelisko, Gmina Kościelisko, 

Polski Ład program inwestycji strategicznych poprawa bezpieczeństwa użytkowników dróg  

gminnych oraz przebudowa, nadbudowa, rozbudowa, istniejącego budynku OSP Dzianisz 

Dolny wraz z dostawą wyposażenia, zapewnienie bezpieczeństwa przeciwpożarowego oraz 

realizacja zadań własnych z zakresu utrzymania gminnych obiektów użyteczności publicznej. 

Nowy wykaz wieloletnich przedsięwzięć Gminy Kościelisko, obejmujący limity wydatków na 

przedsięwzięcia oraz limit zobowiązań z nimi związanych na lata 2023-2040 otrzymuje 

brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. Proszę Wysoką Radę o przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kościelisko na 

lata 2023-2040. Dziękuję.” 

 



Radny Piotr Kopeć: „Wysoka Rado, projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji 

Ekonomiki. 

Dziękujemy Pani Skarbnik za profesjonalne przygotowanie, projekt został zaopiniowany 

pozytywnie, wnoszę o przyjęcie. Dziękuję.” 

Pytań nie było.   

Głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVI/353/23 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2040 ? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 29.03.2023 11:15 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 29.03.2023 11:16 

2 Janusz Czernik Za 29.03.2023 11:16 

3 Władysław Długosz Za 29.03.2023 11:16 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 29.03.2023 11:16 

5 Piotr Kopeć Za 29.03.2023 11:16 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 29.03.2023 11:16 

8 Ryszard Mądry Za 29.03.2023 11:16 

9 Paweł Michniak Za 29.03.2023 11:16 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:16 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 29.03.2023 11:16 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 



13 Stanisław Staszel Za 29.03.2023 11:16 

14 Adam Tracz Nieobecny ------------ 

15 Wojciech Urbaś Za 29.03.2023 11:16 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę  nr XLVI/ 

353 /23 w sprawie  zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kościelisko na lata 2023 

– 2040.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

13. Sprawy bieżące i 14 Wolne wnioski 

Radny Władysław Długosz: „Szanowni Panowie Przewodniczący, Szanowny Panie Wójcie, Pani 

Skarbnik, Panie Mecenasie i wszyscy tutaj Szanowni Radni łącznie z naszą jedyną Panią Lasak. 

Otóż mam trzy sprawy. Jedna sprawa bardzo ważna. No jak mogło się stać, Panie wójcie, że 

gościł Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej na terenie naszej Gminy? Mówię o Dolinę 

Chochołowską. Gmina nie była powiadomiona ani oczywiście najwyższa władza. Czym jest 

Wójt? Już nie mówię o nas jako Radnych. To jest niedopuszczalne, bo przecież mi się wydaje, 

że to Pana Wójta Doradca to organizował, i po prostu, żeby tak podejść do sprawy, to jest 

absurd. To znaczy, że to nie jest na miejscu, a więc nie wiem, bo Pan Wójt się spotyka z Wójtami 

na tym Konwencie, czy ta sprawa nie była omawiana? Walczyłem, żeby Gminę Tatrzańską 

podzielić, żeby Gmina położona została w Kościelisku, a w tej chwili jesteśmy traktowani, jak 

margines, to jest niedopuszczalne. Jeżeli powiat zrobił z tą osobą, co wspomniałem, to 

należałoby im podziękować bardzo serdecznie za taką uprzejmość, bo otworzył się powiat też 

tatrzański. Też byłem za tym i dziś żałuję, bo nie wiem, czy by nie było lepiej, żeby powiat 

Nowotarski nami zarządzał. Może to się wydaje, takie błahe, ale to jest bardzo niedorzeczne, że 

po prostu tak się stało, że na naszym terenie, bo przecież tu ten teren wchodzi do naszej Gminy, 

żeby w ten sposób potraktowani, bardzo bym prosił Pana Wójta. Jeżeli ma jakieś informacje, a 

uważam, że powinien mieć i najpewniej tak samo ma, też nie niesmak w tej sprawie. 2 sprawa 

bardzo bym prosił tutaj Pana Wójta i Pana Przewodniczącego na czele Rady, żeby zaprosić tutaj 

2 Posłów. Pana Siarkę i Pana Guta-Mostowego na sesję, która będzie w przyszłości, żebyśmy 

mogli tutaj w 4 oczy porozmawiać z nimi na temat dość poważny. Nie tylko ten jeden. Chodzi o 

te kłady, bo oni są ustawodawcami prawa i oni powinni po prostu nam pomóc. Ewentualnie coś 

zmienić w tych zapisach  które tutaj blokują ręce w każdej gminie wydawanie pozwoleń na taką 

działalność, jak działalność po prostu tych kładów. Bo nie widzę żadnych postępów, żeby, to po 

prostu dawało jakieś defekty, wręcz ich przybywa. 3 sprawa to droga w Dzianiszu została 

zbudowana niedawno przez Podhalańskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych. I tu wczoraj 

jedziemy z tutaj z moim przyjacielem Radnym, i on mi mówi, że tu jest dziura także pojawiła się 

na drodze asfaltowej i to w ramach rękojmi trzeba ich chwycić z miejsca, żeby przyjechali i 

poprawili, bo to są rzeczy może nie przewidziane, ale i niedopuszczalne, żeby na nowej 

nawierzchni już po prostu były takie nieciekawe rzeczy, które dziś może z rania było 

zamarznięte, to tam nie było to widoczne, a tak to woda ciepła i tak dalej. To jest jedna sprawa. 

Panie Wójcie nie jestem taką marną osobą.  Po prostu jestem tylko Radnym, może bymy 



zaprosili jeszcze raz Wójta, Panią Wójt z Zastępcą, pracowników Poronina na spotkanie tam w 

ogóle przy tym punkcie takim kulminacyjnym, co tam jest teren nachylony i do Dzianisza i do 

Poronina i musimy to rozegrać. Musimy odnaleźć tą Panią, która jest właścicielem tej tam niby 

tej działki i tak dalej. Ja nie wiem gdzie ona mieszka i tak dalej. Byłbym już był dawno z nią 

rozmawiał. Nie mam pojazdów, żebym się poruszał. Może by my Panie Wójcie zrobili wspólnie 

i w porozumieniu takie spotkanie jeszcze raz. Uważam, że nie będzie to szkodliwe, ale z 

efektem. Przewodniczący Rady też niech się przyczyni do tego, bardzo bym prosił. Na ten 

moment tyle i bardzo dziękuję.” 

 

Wójt Gminy Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, my po 

kolei, jeżeli idzie o kwestię obecności Pana Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Pana Andrzeja 

Dudy przy okazji spotkania z Ambasadorami, bo tutaj takie spotkanie miało miejsce. , to bardzo 

się z tego powodu cieszymy, że tutaj Pan Prezydent przebywał na terenie naszej Gminy. Była to 

okoliczności wykuli, który odbył się w Dolinie Chochołowskiej. Ja na to spotkanie zaproszeni z 

Panem Prezydentem nie otrzymałem od organizatorów i na tym słuchajcie poprzestanę. Jeżeli 

idzie o kwestie 2, czyli kwestię, Dotyczącą spotkania z Posłami Sekretarzami Stanu, Panem 

Posłem Edwardem Siarką i Andrzejem Gutem-Mostowym. Tutaj oczywiście takie spotkanie 

możemy się starać zaaranżować. Kłopotem na pewno będzie zgranie kalendarzy, bo Panowie 

Ministrowie mają swoje obowiązki w trakcie każdego dnia, więc Panie Władysławie przy 

najlepszej woli być może tutaj niekoniecznie sesja, bo zakładam, że chyba bardziej chodzi o takie 

dyskusję merytoryczną, bardziej roboczą nad przepisami prawnymi. Być może by się udało w 

któryś poniedziałek w ramach Komisji Ekonomiki, gdzie jest najwięcej Radnych, czy połączonej 

Komisji Ekonomiki i Komisji do Spraw Wspólnych takie spotkanie z Posłami,  z Panami 

Ministrami zorganizować, żebyśmy poruszyli tę kwestię, tym niemniej tak, jak Państwa 

informowałem. Panowie Ministrowie czekają tutaj też na propozycję nasze, mimo że ten temat  

jest od kilku miesięcy, co jakiś czas przypominany, jest on podnoszony. Na dzisiaj oni tego 

rozwiązania nie znaleźli, ale postaram się Panie Władysławie, żeby spróbować takie spotkanie 

zorganizować. Zobaczymy, na ile będzie to możliwe. Jeżeli idzie o dziurę koło Pana Plewy tutaj 

w górnym odcinku Dzianisza to powiem Panom, że chyba jest świeża. Przyznam szczerze, że jej 

jeszcze nie zlokalizowałem, ale oczywiście Panie Władysławie nie wydaje mi się, że w taki 

sposób, żeby widzieć sporo, proszę mi wierzyć,  więc tutaj oczywiście w ramach gwarancji ten 

ubytek i ubytek niżej, bo taki mamy koło tutaj Państwa koło Gruszków, żeby też oczywiście 

został przez firmę poprawiony na wiosnę. Będziemy tutaj tym się zajmowali. Jeżeli chodzi o 

spotkanie z Gminą Poronin, to jak najbardziej Panie Władysławie takie spotkanie może się 

odbyć, będziemy mieć kilka tematów do dyskusji, bo to nie tylko kwestia odwodnienia. To jest 

kwestia utrzymania samej drogi na tym odcinku, który leży na granicy 2 Gmin, bo przypomnę, 

że ta trudność wynika z tego, że przebiega tam granica administracyjna pomiędzy Gminą 

Kościelisko, a Gminą  Poronin, więc to wymaga przedyskutowania kwestii pewnie dojazdu do 

Państwa Długopolskich, czyli też tutaj regulacji tej drogi. Więc tych tematów uzbiera się kilka i 

potrzebujemy około 2, 3 tygodni, żeby geodeci gminni właściwie się do tego spotkania 

przygotowali, więc jak pogoda się tylko ustabilizuje postaram się takie spotkanie na gruncie albo 

z Panem Wójtem, albo Panią Wójt ustalić i Pana oczywiście ,Państwa Radnych wtedy tutaj, 



zgodnie z właściwością poinformuję, dziękuję. Kampania wyborcza w jeździe to będą bardzo 

posłuszni, jak owieczki do soli. Także mi się wydaje, że będzie wszystko dobrze.” 

„ Dziękuję Panie Władysławie” 

Radny Janusz Czernik: „Panie Przewodniczący, Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Wójcie, Szanowni Zebrani. W okresie ferii zimowych prowadzone były zajęcia z zakresu jazdy 

na nartach dla uczniów naszych szkół, możliwość jazdy na nartach dla uczniów klasy od 4 do 8, 

ale także naukę jazdy dla klas 1 do 2 . Zajęcia cieszyły się w mojej ocenie dużym 

zainteresowaniem uczniów. Prowadzenie tych zajęć było możliwe dzięki wsparciu finansowemu 

ze strony Gminy Kościelisko. 

Za to bardzo dziękuję Panu Wójtowi i Wysokiej Radzie. Zajęcia udało się przeprowadzić na 

bardzo dobrym poziomie, za to chciałbym podziękować stacjom narciarskim takim, jak Biały 

Potok, Uboc, Pod Butorowym oraz Witów Ski. Chciałbym też podziękować Pani Anieli Ustupskiej 

Przewodniczącej Komisji do spraw rozwiązywania problemów alkoholowych za koordynację 

tych zajęć oraz wszystkim osobom zaangażowanym za prowadzenie tych zajęć, w tym 

nauczycielom. Liczę, iż tego typu zajęcia wpiszą się na stałe w kalendarz zajęć sportowych 

organizowanych dla naszych uczniów wszystkich szkół. Bardzo dziękuję.” 

Prowadzący Artur Bukowski: „Dziękuję Panu Radnemu i Panu Radnemu też dziękujemy za 

zaangażowanie. 

Czy ktoś z Pań i Panów Radnych w sprawach bieżących, wolnych wnioskach? Nie widzę. 

Zatem wyczerpaliśmy, jeżeli chodzi o te pytania. Przypomnienie, bo czas szybko biegnie do 

końca kwietnia obowiązek oświadczeń majątkowych, które należy złożyć przez Dziennik 

Podawczy do Biura Rady. Przypominam.  Będą okazję, będę przypominał jeszcze w przyszłości. 

No i ostatnia kwestia jako, że nie wiem, czy będziemy się przed świętami widzieli na komisjach 

dla Was wszystkich Radnych, dla Pana Wójta i całego urzędu, a także mieszkańców Gminy 

Kościelisko wszystkiego dobrego na święta, spokojnych świąt. Mam nadzieję, że te będą już w 

pełni wykorzystane pod każdym względem i rodzinnie będziemy mogli spędzić je. Wszystkiego 

dobrego. Szanowni Państwo, na tym kończę dzisiejszą XLVI Sesję Rady Gminy Kościelisko i w 

tym miejscu poproszę Radnych Wojciecha Urbasia i Janusza Czernika o zapoznanie się z 

protokołem dzisiejszej sesji przed kolejną. 

 

 

15. Zakończenie obrad 

 

Na tym Przewodniczący Rady Gminy Kościelisko zamknął obrady XLVI Sesji Rady Gminy 

Kościelisko. Zwrócił się do Radnych Wojciecha Urbasia i Janusza Czernika o zapoznanie się z 

protokołem dzisiejszej sesji przed kolejną. 

 

    Protokół sporządziła na podstawie nagrania Aniela Ustupska  

 



 

 


